
Informační zpravodaj Městského úřadu Skuteč LEDEN 2012  cena na stánku 5,- Kč, zdarma distribuováno do domácností

Dokud jsme nevěděli, že čas jsou peníze,
měli jsme podstatně víc času.

 Nezvykle teplý podzim i závěr roku s minimem srážek způsobil, že mnozí z nás už netrpělivě očekávají pořádnou sněhovou nadílku. Předpověď na 
leden slibuje dostatek sněhu zejména na horách, ale díky nižším teplotám bychom se měli dočkal i na Skutečsku. 

 Na tiskovou konferenci dorazili zástupci ČTK Pardubice, MF Dnes, 
Práva, Pardubického deníku a Českého rozhlasu Pardubice. Houslový     
virtuos Václav Hudeček a um. vedoucí souboru Barocco sempre giovane 
hovořili o důležitosti podpory kultury i na malých městech.

 Ne všichni čtenáři Skutečských 
novin ze stručného sdělení v minu-
lém čísle mohli pochopit, o kolik 
korun bude v letošním roce zdraže-
na voda. Proto se na vás ještě jednou 
obracím s jasnými a jednoznačnými 
informacemi. 

Cenu vody ovlivnilo
zvýšení DPH

 Rada města rozhodla o zvýšení 
ceny vody pro r. 2012 o 2,70 Kč. 
Každý víte, že stát zvednul na vod-
ném a stočném sazbu DPH o 4%, 
což činí částku 2,80 Kč, kterou si 
stát ponechá. Celková cena vodné-
ho a stočného pro rok 2012 bude 
71,25 Kč včetně DPH.
 V minulém roce zastupitelstvo 
vzalo na vědomí dokument, který 
popisuje vývoj investic Městských 
vodovodů a kanalizací ve Skutči 

do r. 2021 a ve kterém jsou také 
vyjmenovány všechny potřebné in-
vestice (materiály otiskly v květnu 
a červnu 2011 i Skutečské noviny). 
Také jsme otevřeně řekli, že pokud 
máme zvládnout dofi nancování po-
třebných a nákladných investic a 
zároveň na ně získat dotace, musíme 
každý následující rok zdražit vodu 
minimálně o tři koruny. Může se 
však stát, že vláda sazbu DPH v ná-
sledných letech opět zvedne ze 14% 
na 17%, tedy o další 3% a může 
zvednout také poplatek za vyčerpa-
nou vodu, který nyní činí 2,- Kč/m3. 
Toto sdělení je sice nepříjemné jak 
pro vás, tak pro Městské vodovody 
a kanalizace, s.r.o. Skuteč, ale je to 
to jediné, co můžeme konstatovat. 
Realita je taková, že všechny vstupy 
od elektřiny po plyn přes materiál 

nekompromisně stoupají a my jsme 
zodpovědní za stav společnosti nyní 
i s ohledem na budoucnost. 

V minulém roce odběr 
vody poklesl

 Poprvé v historii MěVAK došlo 
v r. 2011 k poklesu prodeje vody cca 
o 10%, což mělo na cenu vody také 
veliký vliv. Zatím nelze odhadnout, 
jak se v tomto směru bude situace 
vyvíjet nadále, ale nezvratnou prav-
dou zůstává, že pokud by prodej kle-
sal, cena musí nutně stoupat. 

Bez vystoupení z VAK 
Chrudim by situace

byla horší
 Přesto si však dovolím několik 
optimistických informací. Ztráty 
v potrubí jsme snížili ze 43% na 
11%. Pokud bychom neměli od-
vahu v roce 2000 vystoupit z VAK 

Chrudim, platil by již nyní každý při 
průměrné spotřebě 100 m3 za rok o 
21,- Kč/m3 více než u MěVAK, s.r.o. 
Skuteč. VAK Chrudim také zavedl 
paušální poplatek za vodoměr, kte-
rý nyní činí 2000,- Kč, aniž by kdo 
odebral jediný metr krychlový vody. 
Tím by byli poškozeni především 
všichni obyvatelé z vesnic a ti, je-
jichž odběr je minimální, tzn. pře-
devším staří lidé a malé rodiny. Jak 
se nám potvrdilo, společnost, kte-
rou vlastní zahraniční kapitál, bude 
v budoucnu zdražovat daleko více a 
tak se pomyslné nůžky budou ote-
vírat v náš prospěch. Bude to i tím, 
že jsme se snažili maximálně využít 
dotací a největší investice zvládnout 
již nyní a ne nadměrně v budoucnu 
vodu zdražovat.

Pavel Novotný, starosta

Voda podraží o 5,50 Kč, z toho tři koruny připadnou státu
Rozdíl mezi cenou vody ve Skutči a v Chrudimi je opět větší

Zápisy do 1. ročníků základních škol
pro školní rok 2012/2013 ve Skutči proběhnou:   

na ZŠ Komenského i na ZŠ Smetanova 
ve středu 25. ledna 2012 od 13 do 18 hodin

Zápis prvňáčků se uskuteční také na ZŠ ve Žďárci
a to 17. ledna 2012 od 13 hodin

 K zápisu jsou srdečně zvány děti narozené do 31. 8. 2006.        
Rodinný zástupce dítěte předloží rodný list dítěte, v případě poža-
dovaného odkladu pak odborný posudek o nezpůsobilosti dítěte 
– posouzení lékařem nebo pedagogicko-psychologickou poradnou 
(speciálním pedagogickým centrem).

 Pardubický kraj festival Tomáško-
va a Novákova hudební Skuteč pod-
poruje takřka od jeho vzniku. S jeho 
zvyšující se úrovní a stoupajícím 
významem se významná kulturně 
společenská akce těší stále většímu 
zájmu laické i odborné veřejnos-
ti, mediální pozornost nevyjímaje. 
K neodmyslitelné součásti příprav 
festivalu tedy již několik let patří 
uspořádání tiskové konference, která 
představí program i veškeré novinky 
aktuálního ročníku. Pardubickému 
kraji v tomto směru přísluší další 
díky, a to za možnost pořádat tiskové 
konference na jeho půdě, včetně spo-
lupráce zaměstnanců kraje.  
 Tisková konference k festivalu 
TNHS 2012 proběhla v sále Rady 
Pardubického kraje. Po úvodních 
slovech starosty Skutče Pavla Novot-

ného, jehož dílem je celá dramaturgie 
festivalu, krátce promluvil radní kra-
je Mgr. Jiří Brýdl. „Kde je vůle, tam 
je i cesta. Typickým příkladem tohoto 
úsloví je právě skutečský starosta. 
Milion korun by se na organizaci 
podobně rozsáhlého festivalu mohlo 
zdát směšně málo, ale ve správných 
rukou je to, jak vidíme, mnoho. Z To-
máškovy a Novákovy hudební Skutče 
se stal svébytný, samostatný festival, 
který si zaslouží naši úctu,“ řekl 
mimo jiné radní Brýdl.
 Vzácným hostem festivalu byl 
houslový virtuos Václav Hudeček. 
Tiskové konference by se s ohledem 
na probíhající turné nemohl zúčast-
nit, kdyby v tento den nekoncertoval 
právě v Pardubicích. Ve svých slo-
vech vyjádřil Václav Hudeček radost 
z toho, že může být přítomen, ale 

zejména radost s ohledem na to, že 
i v dnešní době vznikají nové příle-
žitosti a nové festivaly, kde za málo 
peněz může zaznít hodně muziky. 
„Často jsou to právě malá města 
propagující klasickou hudbu, která 
je vlastně médii téměř úplně ignoro-
vána. Zejména televize a rozhlasové 
stanice dávají prostor pouze tzv. po-
pulárním záležitostem, což jistě není 
v pořádku,“ uvedl houslový virtuos. 
V podobném smyslu krátce promlu-
vil i umělecký vedoucí souboru Ba-
rocco sempre giovane, který spolu 
s Václavem Hudečkem vystoupí 
v rámci programu TNHS 1. dubna 
2012 v poutním kostele v Luži Na 
Chlumku. „Naším společným cílem 
by mělo být přinášet kulturu tam, kde 
není běžně dostupná,“ uvedl Josef 
Krečmer. 

 Novináři položili přítomným hos-
tům několik dotazů a s načerpanými 
informacemi odcházeli do svých re-
dakcí, odkud se, jak doufáme, infor-
mace budou prostřednictvím novino-
vých stránek šířit dál do světa. 
 Všem zájemcům o festivalové 
abonmá i o vstupenky na jednotlivé 
festivalové koncerty a představení 
připomínáme probíhající předpro-
dej jak na prodejních místech, tak i 
prostřednictvím webových stránek 
http://vstupenky.skutec.cz. Aktuální 
informace k připravovanému IX. roč-
níku budeme zveřejňovat na strán-
kách www.festival-hudebni.skutec.
cz a samozřejmě průběžně také ve 
Skutečských novinách. Hned další, 
tj. únorové číslo, můžete očekávat 
v rozšířeném festivalovém vydání.                

Lenka Balounová

Skutečský festival se představil novinářům
Po prosincové tiskové konferenci byl zahájen předprodej vstupenek

na Tomáškovu a Novákovu hudební Skuteč 2012

Aforismus na ledenAforismus na leden

 Jak jsme vás již informovali v zářijových SN, výběrové řízení na reali-
zaci zkapacitnění výtlačného řadu vyhrála fi rma Lubomír Dvořák, Havlíč-
kův Brod. Jedná se o položení potrubí z vysoce kvalitní tvárné litiny a to 
v délce 3 226 m od Sv. Anny do vodojemu u letiště. Vysoutěžená cena činí 
9,588 mil. Kč + 1,5 mil. Kč uznaná rezerva (ceny jsou bez DPH). S fi rmou 
Dvořák je již podepsaná smlouva a v prosinci byl vypracován harmono-
gram prací. K zásadní změně došlo v termínu výstavby. Akce by měla být 
po stavební stránce dokončena v r. 2012 a závěrečné vyúčtování proběhne          
v r. 2013. Samotná výstavba bude tedy k oboustranné výhodnosti, jak in-
vestora (MěVAK Skuteč), tak i zhotovitele, maximálně urychlena.
 Městské vodovody a kanalizace budou tedy stavbu fi nancovat již v roce 
2012, a to částkou ve výši 1,3 mil. Kč, ale především si v roce 2013 musí 
otevřít úvěr ve výši cca 3 mil. Kč na dofi nancování. Jedině touto cestou mů-
žeme investici realizovat. Připomínám samozřejmě, že k vlastním zdrojům 
musíme přičíst ještě dotaci, kterou jsme obdrželi.
 Budu trvat na tom, aby každý z vlastníků pozemků, jichž se výstavba 
dotkne, byl o harmonogramu prací a vstupu na pozemky informován. Vodní 
zákon nám sice umožňuje vstup na pozemky v případě oprav vodovodních 
řadů, ale komunikaci s vlastníky považuji za slušnost. Připomínám ale, že 
jde o stovky účastníků.                                          Pavel Novotný, starosta

Nový výtlačný řad již v roce 2012
Stavba se dotkne pozemků
několika stovek vlastníků
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Název akce Částka v Kč

Územní plán 100 000,-

MŠ Poršova - nákup nádobí 20 000,-

MŠ Osady Ležáků 0,-

ZŠ Komenského - oprava tělocvičny 30 000,-

ZŠ Smetanova - oprava schodiště - vstupní 15 000,-

                         - nákup pračky a vysavače 15 000,-

ZŠ Žďárec - dveře ze šatny MŠ 40 000,-

                  - výměna topení  v MŠ 22 000,-

Školní jídelna 0,-

ZUŠ 0,-

Školství celkem 142 000,-

Celkem 242 000,-

PAR POL Název položky 2012

P íjmy 1111 Da  z p íjm  fyzických osob ze záv. in.
1112 Da  z p íjm  fyzických osob ze SV
1113 Da  z p íjm  fyz. osob z kapit. výnos
1121 Da  z p íjm  právnických osob
1211 Da  z p idané hodnoty
1332 Poplatky za zne iš ování ovzduší
1334 Odvody za odn tí ze zem.p d.fondu
1340 Poplatek za likvidaci komunál. odpadu
1341 Poplatek ze ps
1343 Poplatek za užívání ve .prostranství
1344 Poplatek ze vstupného
1361 Správní poplatky
1511 Da  z nemovitostí
4112 Neinv. transf. ze SR v rámci SDV
4121 Dotace od obcí na žáky

Celkem p íjmy dle položek bez ODPA
1032 Podpora ostatních produk ních inností
2119 Ostatní záležitosti t žebního pr myslu
2143 Cestovní ruch
2144 Ostatní služby
2219 Ostatní záležitosti pozemních komunikací
3113 Základní školy
3141 Školní stravování
3312 Hudební innost
3313 Filmová tvorba,distribuce,kina
3315 innosti muzeí a galerií
3314 innosti knihovnické
3341 Rozhlas a televize
3349 Ostatní záležitosti sd lovacích prost edk
3392 Zájmová innost v kultu e
3412 Sportovní za ízení v majetku obce
3612 Bytové hospodá ství
3613 Nebytové hospodá ství
3632 Poh ebnictví
3639 Komunální služby a územní rozvoj
3725 Využívání a zneškod ování ostatních odpad
5311 Bezpe nost a ve ejný po ádek
6310 Obecné p íjmy a výdaje z fin. operací

Celkem p íjmy za ODPA
Celkové p íjmy 

8113 Krátkodobé p ijaté p j ené prost edky
8114 Uhrazené splátky krátkodobých p j ených prost edk
8124 Uhrazené splátky dlouhodobých p j ených prost edk

Celkem financování

Výdaje
ORJ 1 - kancelá  starosty
ORJ 2 - kancelá  místostarosty
ORJ 3 - kancelá  tajemníka
ORJ 4 - odbor ekonomický
ORJ 5 - odbor sociální
ORJ 6 - odbor výstavby
ORJ 8 - odbor kultury a školství
Celkem za ORJ
Ostatní a kapitálové výdaje
Výdaje celkem

8 000 000,00
300 000,00
600 000,00

9 000 000,00
18 400 000,00

1 600,00
12 000,00

2 460 000,00
155 000,00

40 000,00
45 000,00

128 000,00
3 524 000,00
6 086 000,00

621 800,00
49 373 400,00

100 000,00
65 000,00

156 000,00
6 000,00

80 000,00
610 000,00

92 407,00
550 000,00

10 000,00
110 000,00

95 000,00
8 000,00

100 000,00
1 240 000,00
4 178 390,00
8 856 300,00
6 863 300,00

222 182,00
1 211 987,00

250 000,00
120 000,00

15 000,00
24 939 566,00
74 312 966,00

4 570 960,00
-4 500 000,00

-11 834 711,00
-11 763 751,00

1 320 529,00
8 803 625,00
2 066 500,00

26 812 190,00
1 620 000,00

11 211 800,00
10 472 571,00
62 307 215,00

242 000,00
62 549 215,00

Vážení radní, vážení zastupitelé,
 předkládáme vám návrh rozpočtu na rok 2012. Rozpočet byl navržen 
s maximální úsporností. Celkové příjmy 74 312 966 Kč, výdaje 62 549 215 
Kč a fi nancování 11 763 751 Kč. Rozpočet je navržen vyrovnaný.
 V oblasti příjmů předpokládáme daňové příjmy dle vývoje roku 2011. 
Poplatky, příjmy z bytových a nebytových nájmů jsou zahrnuty do rozpočtu 
dle platných vyhlášek a uzavřených smluv. Souhrnný dotační vztah na vý-
kon státní správy je navržen ve výši 6 086 000 Kč. U této položky došlo ke 
snížení o částku 877 900 Kč oproti roku 2011.
 Ve výdajové části byly jednotlivým ORJ  ponechány pouze výdaje na 
provoz a nejnutnější drobné opravy. V souladu se zákonem č.118/2011 Sb., 
krizový zákon v platném znění, byla  vytvořena rezerva na krizové řešení 
ve výši 10 000 Kč. 
 Investiční výdaje jsou plánovány pouze na dokončení územního  plánu 
(dle uzavřené smlouvy),  a drobné akce ve školských zařízeních. Výjimkou 
v plánovaných investicích je odůvodněný nákup nového služebního auta 
pro městskou policii.
 Ve výdajích zároveň počítáme s vratkou zálohy na prodej pozemků fi rmě 
AGILE, která bude hrazena přijatým revolvingem. 
 Stejně jako v roce 2011 bude důsledně sledován vývoj především        
v oblasti daňových příjmů a jednotlivé schválené investiční akce budou rea-
lizovány pouze v případě příznivého vývoje příjmů.      Zdenka Hrubešová

Komentář k rozpočtu na rok 2012

Ostatní a kapitálové výdaje v roce 2012Schválený rozpočet na rok 2012

Rozpočet města Skuteč na rok 2012

 Na území Pardubického kraje lze od neděle 11. 12. 2011 cestovat na je-
den společný jízdní doklad IREDO ve vlacích Českých drah a v integrova-
ných autobusových spojích. Shodný systém je již v provozu v sousedním 
Královéhradeckém kraji. Pro jízdu mimo oblast krajů zůstávají v platnosti 
tarify dopravců. Ve vlacích ČD zůstává nadále v platnosti, vedle tarifu IRE-
DO, i tarif Českých drah TR10.
 Pokud cestujete po území Pardubického a Královéhradeckého kraje, za-
koupíte si jednu jízdenku IREDO na počátku cesty až do své cílové stani-
ce resp. zóny a to u řidiče autobusu nebo v pokladně železniční stanice.              
V případě neobsazené železniční stanice lze zakoupit jízdenku bez doplatku 
u průvodčího ve vlaku. Cestujete-li pouze vlakem, můžete využít i tarif Čes-
kých drah. 
 S jízdenkou IREDO lze libovolně přestupovat mezi vlakovými a auto-
busovými spoji zapojenými do IREDO. V železniční dopravě platí jízdní 
doklady IREDO ve vlacích kategorie Os, Sp a R.
 Soubor prostorově blízkých autobusových a vlakových zastávek tvoří 
tarifní zónu. Cena mezi výchozí a cílovou zónou cestujícího je pevně daná - 
neovlivní ji ani počet přestupů, ani případná nutnost jízdy oklikou. Na všech 
autobusových i vlakových zastávkách zařazených do IREDO jsou vylepeny 
tzv. tarifní mapky, ze kterých ihned zjistíte cenu z příslušné výchozí zastáv-
ky do kterékoli cílové stanice začleněné do IREDO.

Pravidla pro jízdu oklikou
 Cestující s platnou jízdenkou IREDO je oprávněn použít k jízdě mezi 
zastávkami nástupní zóny a cílové zóny spoje všech do systému zapojených 
dopravců. Musí cestovat buď nejkratším směrem, nebo cestou s nejmenším 
počtem přestupů, nejkratší docházkovou i přestupovou vzdáleností nebo  
časově nejvýhodnějším spojením. Cesta však nesmí proběhnout přes 
zóny s vyznačeným vyšším jízdným, než kolik činí jízdné z nástupní 
do cílové zóny.

 Cestující ze Skutče mají na zastávkách k dispozici tarifní mapku na které 
je žlutým kolečkem označena příslušná výchozí zóna. Číslice 10 v tomto 
kolečku udává cenu obyčejného jízdného v Kč uvnitř zóny Skuteč. Ceny 
do ostatních zón jsou zobrazeny v modrých kolečkách. Černé čáry v zónách 
představují železniční tratě, červeně čáry znázorňují trasování autobuso-
vých linek.

 Uveďme příklad: Při jízdě ze Skutče do Chrasti zaplatí cestující za jíz-
denku IREDO dle tarifní mapky 18 Kč a může na svou jízdenku cestovat 
autobusem, vlakem nebo i kombinací těchto dopravních prostředků. Ces-
tovat muže jak přes Žďárec u Skutče vlakem, tak autobusem přímo nebo 
s přestupem v Lužích. Tarifem IREDO je povoleno cestovat přes všechny 
zóny, do nichž cena jízdného nepřevyšuje cenu jízdného hrazeného do cílo-
vé zóny (tedy 18 Kč). Analogicky tedy např. při cestě do Nasavrk lze volit 
trasu přes Hlinsko nebo Slatiňany.

Platba čipovou kartou je zvýhodněna slevou 5 % z ceny jízdného.

Nabízené jízdní doklady IREDO
 Jednoduché jízdenky
   pro jednu zónu:
 V případě, že začátek i cíl cesty je ve stejné zóně, zakoupí si cestující 
jednozónovou jízdenku s platností 1 hodina. Uvnitř dané zóny může pře-
stupovat. Jízda musí být ukončena nejpozději spojem, který podle jízdního 
rádu dojede do cílové zastávky cestujícího před koncem platnosti jízdenky.
   pro více zón:
 Nachází-li se výchozí a cílová zastávka cestujícího v různých zónách, 
zakoupí si vícezónovou jízdenku s platností 5 hodin. Jízdenku muže použít 
pouze pro cestu z výchozí do cílové zóny jako jednosměrnou, nikoliv jako 
zpáteční. Cestuje-li i zpátečním směrem, zakoupí si jízdenku i pro cestu 
zpět, resp. si muže zvolit sítovou jízdenku, pokud je cenově výhodnější.

 Časové jízdenky IREDO
 Pravidelným cestujícím se vyplatí pořízení časové jízdenky pro užívanou 
relaci. Počet jízd na časovou jízdenku není v období platnosti omezen a tato 
jízdenka platí vždy obousměrně.
   sedmidenní obousměrné jízdenky
- stojí 8násobek ceny jednoduché jednosměrné jízdenky pro danou relaci
- lze zakoupit v pokladnách a ve vlacích Českých drah a u řidičů autobusů  
  začleněných do IREDO
   třicetidenní obousměrné jízdenky
- stojí 30násobek ceny jednoduché jednosměrné jízdenky pro danou trasu
- lze zakoupit v pokladnách Českých drah a u řidičů autobusů začleněných 
  do IREDO
   devadesátidenní obousměrné jízdenky
- stojí 81násobek ceny jednoduché jednosměrné jízdenky pro danou trasu
- lze zakoupit pouze v pokladnách Českých drah

 Sítové jízdenky IREDO
 Platí jeden kalendářní den a umožňují cestovat bez omezení všemi auto-
busovými i vlakovými spoji, zapojenými do IREDO. Cesta musí být ukon-
čena do 24. hodiny dne, pro který byla vydána. Síťové jízdenky existují ve 
variantě pro jednotlivce v ceně 160 Kč a ve variantě pro skupinu max. 5 
osob (z toho nejvýše 2 dospělí) v ceně 260 Kč.Tarifní výřez pro zónu 770 Skuteč

Chrudim (29. 11. 2011) – Od 11. 
prosince letošního roku dochází 
v rámci veřejné dopravy v Par-
dubickém kraji k největším 
změnám za několik posledních 
desetiletí. Tímto datem totiž 
vstupují v platnost nové jízdní 
řády regionálních autobusových 
linek a vlakových spojů poté, co 
celý systém prošel optimaliza-
cí. Těsně před tímto termínem 
ještě náměstek hejtmana pro 
dopravu, dopravní obslužnost a 
investice Jan Tichý objíždí obce 
s rozšířenou působností a o au-
tobusových jízdních řádech ho-
voří se starosty obcí příslušných 
regionů. Náměstek hejtmana 
Jan Tichý se setkal se starosty 
Chrudimska  v pondělí  21. lis-
topadu 2011. 

„Optimalizací dopravy chceme, 
jak jsme si říkali na řadě jednání, 
jež jsme v průběhu roku společně 
absolvovali, za dostupné peníze 
zlepšit celý její systém a umožnit 
návrat cestujících, jejichž počty 
se stále snižují,“ řekl náměstek 
hejtmana Tichý. „Dnes je stále 
ještě čas na drobné korekce au-
tobusových jízdních řádů a poté, 
co vstoupí v polovině prosince 
v platnost, budete mít jako sta-
rostové možnost zhruba měsíc 
upozorňovat na nedostatky, které 
praxe přinese. To nám umožní 
případné problémy vyřešit v prv-

ním zákonem stanoveném termí-
nu změn jízdních řádů v březnu 
příštího roku.“

Představitelé obcí se následně 
vyjadřovali k návrhu dopravní 
obsluhy jejich obce a vznášeli své 
požadavky. Například zástupci 
obcí Vyžice a Míčov upozornili na 
chybějící dopravní spojení během 
víkendu. Jejich připomínka byla 
ale záhy vyřešena, neboť lokali-
tu má obsloužit speciální nedělní 
pár spojů jedoucí na lince Chru-
dim – Heřmanův Městec – Míčov. 
Dotazy a žádosti na řešení se na 
chrudimském jednání týkaly také 
návaznosti jednotlivých spojů. 
S opačným problémem než Vyži-
ce a Míčov pak přišli představitelé 
obce Licibořice, kterým se do-
pravní obsluha jejich obce během 
víkendů zdá příliš velká.

 Na jednání se také podařilo roz-
ptýlit obavy obyvatel Vejvanovic 
z toho, že jim bude chybět mož-
nost dopravit se veřejnou dopra-
vou do chrudimské nemocnice. 
Jejich dopravní spojení s Chrudi-
mí bude, byť s přestupem, zajiště-
no. Do nového jízdního řádu bude 
zapracován i požadavek Prosetín-
ských o uspíšení vybraných auto-
busových spojů a poté, co starosta 
obce upřesní požadavek na ranní 
spojení se Skutčí, získá obec i tuto 
linku.

O jízdních řádech
se jednalo na Chrudimsku

 Nabízené zlevněné jízdné v IREDO
Děti do 15 let, žáci do 15 let, studenti do 26 let a osoby ZTP a ZTP-P mohou 
při nároku na příslušnou slevu cestovat za zvýhodněné jízdné. Cestujícím 
jsou poskytovány slevy z jízdného vycházející ze stávající legislativy. Tj. 
pro děti do 15 let sleva 50% z ceny jízdného, pro žáky do 15 let sleva 62,5%, 
pro studenty do 26 let 25% a pro osoby s průkazem ZTP/ZTP-P sleva 75%. 

Více o tarifu IREDO najdete na webu
http://www.oredo.cz/cz/iredo_tarif.html.

Zavedení integrovaného dopravního systému IREDO na území Pardubického kraje od 11. 12. 2011

 Dne 1. 12. 2011v odpoledních 
hodinách jsme zaznamenali havá-
rii přívodního vodovodního po-
trubí litina Ø100 mm v ul. Slád-
kova. Po nahlášení této události 
došlo k uzavření potrubí a násled-
ně k omezení dodávky pitné vody 
v ul. Sládkova, Družstevní, Fim-
berk – Okály a obec Skutíčko.
 Bezprostředně poté jsme pod-
nikli příslušné kroky k odstranění 
této havárie. Po nezbytném vy-
týčení podzemních sítí a upřes-
nění místa poruchy pracovníci 
MěVAK, s.r.o. Skuteč zahájili  
zemní práce. Místo poruchy bylo 
v hloubce cca 3,5m pod trasou ka-
belového vedení.     
 Vzhledem k velkému rozsahu 
poškození potrubí byla nejprve 
provedena pouze provizorní opra-
va tak, aby obyvatelům dotčených 
ulic mohla být ráno dne 2. 12. 

obnovena dodávka pitné vody. Po 
zakoupení speciálních spojek na 
litinu jsme ráno 2. 12. opět přeru-
šili dodávku pitné vody a oprava 
potrubí pokračovala ještě v dopo-
ledních hodinách. Po dokončení 
opravy bylo provedeno odkale-
ní vodovodní sítě a znovu jsme     
dodávku pitné vody obnovili.
 MěVaK Skuteč touto cestou 
děkují za pochopení všem ob-
čanům, kterých se tato havárie 
týkala, zvláště pak členům HZS 
Skuteč a p. Milanu Peškovi za 
profesionální přístup při nouzo-
vém zásobování obyvatelstva vo-
dou. Poděkování patří také všem 
zaměstnancům MěVaK Skuteč za 
příkladné pracovní nasazení při 
odstranění této havárie.

Vostřel Jiří,
MěVaK Skuteč s.r.o.

Havárie vodovoduHavárie vodovodu
ve Skutčive Skutči

 Ve čtvrtek 8. prosince 2011 byli 
členové naší zásahové jednotky 
probuzeni velmi brzo. Před 4 ho-
dinou ráno byl vyhlášen operačním 
střediskem poplach a hasiči vyjeli k 
zásahu u požáru staršího rodinného 
domku v České Rybné.
 Právě pro takové případy je dob-
ře využitelná Tatra 815 CAS 32. Jak 
jsme vás informovali v zářijovém 
čísle, obdrželo Město Skuteč dotaci 
ve výši 300 000,- Kč  na opravu to-
hoto vozidla. Na základě výběrové-
ho řízení získala tuto zakázku fi rma 
Komet s.r.o, Pečky. V rámci opravy 
provedla instalaci nové nádrže včet-

ně vnitřního antikorozního nástřiku, 
montáž nových podběhů zadních 
náprav, generálku vodního čerpadla 
včetně nového vzduchového ovlá-
dání, montáž nové proudnice, insta-
laci nových vzduchojemů. Nová ná-
drž má nyní objem 9000 l a vozidlo 
tak může být ještě lépe využíváno 
v případě potřeby dopravy vody 
při požárech, doplňování vody pro 
jinou techniku včetně letadel apod.  
 Celkové náklady dosáhly 532 tis. 
Kč. Oprava byla řádně a v termínu 
dokončena a opravené vozidlo pře-
dáno k užívání jednotce JPO II. 

Pavel Bezděk, místostarosta

Opravená Tatra již zasahovala
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KRÁTCE
Využití kompostárny

 V podzimních měsících zazna-
menala skutečská kompostárna 179 
příjmů. Vícekrát jejich služeb vy-
užilo 76 lidí a 5 organizací. Kom-
postárna od uvedení do provozu 
přijala 13 t pilin, hoblin, odřezků a 
dřeva, 49 t kalů z čištění komunál-
ního odpadu (z čistírny odpadních 
vod) a 45 t biologicky rozložitel-
ného odpadu. Celkový příjem činí 
107 t, což jistě není zanedbatelné 
množství. Po zimní přestávce bude 
kompostárna otevřena opět od 1. 4. 
2012 a tou dobou již bude k dispo-
zici pro všechny zájemce kvalitní 
přesátý kompost. Aktuální infor-
mace přineseme v březnovém čísle 
SN.

Prodej divadelních 
abonentek

 Od 5. prosince jsou v prodeji 
nové divadelní abonentky. Jejich 
zakoupením si zajistíte návštěvu 
pěti představení od února do červ-
na 2012. Přehled vybraných před-
stavení si můžete prohlédnout na 
www.skutec.cz  A že je co si pro-
hlížet. Mezi tituly jsou i představe-
ní nominovaná na Komedii roku. 
Nové abonentky je možné si pořídit 
do prvního představení jarního cyk-
lu, tj. do 7. února 2012. Od tohoto 
data budou v prodeji i vstupenky na 
jednotlivá představení nového abo-
nentního cyklu.

Generálka
Jeho Veličenstva

 V prosinci se přihodilo to, čeho 
se obávají všichni pořadatelé. Ná-
hlé onemocnění spojené se ztrátou 
hlasu hlavního protagonisty způso-
bilo, že představení Ostře sledova-
né vlaky nemohlo být 1. prosince 
odehráno. Díky fl exibilitě a vstříc-
nosti mladoboleslavského divadla 
mohl však být v daný den uveden 
jiný titul – komedie Jiřího Hubače 
s názvem Generálka Jeho Veličen-
stva. Dle reakcí publika se náhradní 
představení podařilo vybrat trefně a 
pořadatelé tak nemuseli přistoupit 
k druhé variantě, kterou by bylo 
odehrání původní hry v náhradním 
termínu (jaro 2012). Zájemci o 
představení Ostře sledované vlaky 
však nepřijdou zkrátka, protože 
bude zařazeno v r. 2012 do pod-
zimního divadelního abonmá. Ti 
diváci, kteří předloží jednotlivou 
vstupenku zakoupenou na předsta-
vení 1. 12. 2011, si lístek na Ostře 
sledované vlaky koupí se slevou.

VČD Pardubice patří 
k nejnavštěvovanějším
 Podle statistiky Ministerstva 
kultury ČR Východočeské divadlo 
stále patří k nejnavštěvovanějším 
českým divadlům – v návštěvnosti 
si mezi jednosouborovými divadly 
pořád drží třetí pozici. Navštěvo-
vanější jsou tradičně pouze Státní 
opera Praha a Divadlo na Vinohra-
dech. Každým rokem do krajského 
divadla zavítá kolem 120 tisíc divá-
ků. O kvalitě představení VČD se 
můžete přesvědčit i ve Skutči, pro-
tože ta úplně nejlepší  pravidelně 
zařazujeme do divadelních abonmá 
v KKS. Jedno z nich máte možnost 
vidět už příští měsíc (Zvoník Mat-
ky Boží – 7. 2. 2012).

Ocenění
dobrovolnické práce

 V Pardubickém kraji aktivně pů-
sobí celá řada dobrovolníků a ne-
ziskových organizací. V nich jsou 
lidé, kteří svůj čas věnují druhým 
s radostí a bez nároku na odmě-
nu. Pardubický kraj ve spolupráci 
s Koalicí nevládek Pardubicka oce-
nil na závěr Evropského roku dob-
rovolnictví dvě desítky jednotlivců, 
desítku společensky odpovědných 
fi rem a desítku nevládních nezisko-
vých organizací. Mezi oceněnými 
nestátními neziskovými organiza-
cemi byl i Aeroklub Skuteč a Ob-
čanské sdružení Altus Chrudim, 
které však známe i z působení ve 
Skutči. Gratulujeme.

 Žádná podobná publikace ma-
pující život ve Skutči a nejbližším 
okolí v předloženém rozsahu do-
sud neexistovala. Pokusy o sepsání 
místní historie ale samozřejmě na-
jdeme. Například roku 1902 připra-
vil pro časopis Historické rozhledy 
tehdejší ředitel měšťanské školy 
dívčí Antonín Hlinecký několik 
článků s prostým názvem „Město 
Skuteč“. Podrobněji se středověkou 
Skutčí  zabýval na přelomu 19. a 20. 
K. V. Adámek, výsledkem je dodnes 
vyhledávaný svazek „Město Skuč“ 
z roku 1901. Nesmíme opomenout 
obsáhlou  a velmi čtivou práci Karla 
Zástěry „Skutč a okolí“, uveřejně-
nou v několika sešitech v roce 1896.  
Ve třicátých letech 20. století se této 
tematice věnoval Vilém Kurz, který 
vydal útlý svazeček „Skuteč a oko-
lí“, ale pak nastala opravdu dlouhá 
pauza. 
 Čas od času vyšel samozřejmě 
nějaký článek v novinách nebo 
v časopisech, ale na další trochu 

ucelený pohled na minulost a sou-
časnost města si musel zájemce    
počkat až do roku 1967. Tehdy při-
pravil ředitel skutečského muzea 
Josef Doležálek brožurku „Skuteč 
- vlastivědný průvodce Skutčí a 
okolím“. Pan Doležálek a jeho spo-
lupracovníci se pochopitelně v tom-
to směru velmi angažovali ve směru 
ke školám a podnikům. Přednášek 
k historickým i politickým tématům 
bylo uspořádání nesčetně. Mnoho 
příspěvků od něho i jeho zdatných 
nástupců pana Pikharta a paní Ze-
manové najdeme ve Skutečských 
novinách a v rukopisech, se kterými 
muzeum a badatelé nadále pracují. 
 Pochopitelně byly vydávány pří-
ležitostné publikace či sborníky ke 
kulatým výročím průmyslových 
podniků, vedoucí politické stra-
ny, nebo občanských sdružení a 

sportovních oddílů, jež jsou velmi 
cenným zdrojem informací a také  
svědectvím o své době. Nicméně 
nikdo se nevěnoval historii kom-
plexně. Archeologické nálezy a mi-
nulost skutečska popsal v roce 1982 
PhDr. Jan Frolík, městské muzeum 
publikaci následně vydalo. Novou, 
více méně propagační brožurku o 
Skutči, zpracovala v roce 1994 Jana 
Zemanová a o 12 let později, roku 
2006 vyšla knížka většího formátu 
kolektivu autorů „Skuteč známá - 
neznámá“. Stručná historie města    
a popsání současného stavu prak-
ticky všech oblastí života bylo dopl-
něno řadou kvalitních a zajímavých 
fotografi í. A inzertní příloha? Na tu 
budou jednou děti našich dětí hledět 
nejen s úsměvem a troufám si říci 
i velkým zájmem, tak jako většinu 
z nás fascinují reklamy ve sborníku 
fi rem a živnostenského podnikání 
z roku 1934.
 Tímto úvodem jsem chtěl říci, 
že vydání Dějin Skutče skutečně a 

konečně dozrálo. Ač můžeme mít 
na obsah knihy i samotné zpraco-
vání různé náhledy a připomínky, 
faktem je, že je třeba poděkovat 
zastupitelům, kteří tento projekt 
schválili. Kniha není novinový člá-
nek, o kterém druhý den nikdo neví. 
Kniha tu zůstane dlouhá léta a stále 
je možné se k ní vracet, čerpat z ní 
i ji doplňovat. Bezmála 440 stran 
zachytilo tzv. mikrosondu života 
města od počátků osídlení až do 
nedávné současnosti. Jednotlivé ka-
pitoly zpracovávalo 15 více či méně 
renomovaných autorů. 
 Kdo konkrétně tvoří kolektiv 
autorů? Vedoucím kolektivu byl 
pracovník Historického ústavu 
Akademie věd České republiky 
PhDr. Emil Voráček, DrSc., který 
se věnoval zpracování novodobých 
dějin od roku 1945 do roku 1989 

a v navazující kapitole popsal dění 
v letech devadesátých a v nedávno 
minulých. Pravěkým osídlením a 
raným středověkem se zabýval od-
borník nadmíru fundovaný PhDr. 
Jan Frolík, CSc. Následujícím stře-
dověkým obdobím nás provázejí 
dlouholetý ředitel Východočeského 
muzea v Pardubicích PhDr. Franti-
šek Šebek a jeho kolega PhDr. Aleš 
Valenta, Ph.D.. Vývoj města a oko-
lí v období let 1850 - 1918 přiblížil 
odborný archivář oblastního archi-
vu v Zámrsku Mgr. Michal Štorek. 
Dobu první republiky a Protektorátu 
Čechy a Morava popsal ředitel vy-
sokomýtského regionálního muzea 
Mgr. Jiří Junek.  Protipólem chro-
nologických kapitol jsou kapitoly 
tematické, jež se zabývají specifi ky 
města jako je např. hospodářský 
vývoj v letech 1860 - 1948. Řadu 
unikátních dokladů ze zaprášených 
archivních fondů zpracoval děkan 
Filozofi cké fakulty Univerzity Hra-
dec Králové Mgr. Petr Grulich. 

Složitým vývojem hudební kultury 
nás provedla vedoucí hudebně his-
torického oddělení Národního mu-
zea PhDr. Markéta Kabelková. 
Dalekosáhlé historii skutečských 
divadelníků a také fenoménu Juná-
ka se věnovala studentka fi lozofi e 
Pavla Truncová. Náboženský ži-
vot neoddělitelně spjatý se životem 
našich předků mapovala vedoucí 
katedry KPVHA Univerzity Hradec 
Králové doc. PhDr. Věra Němeč-
ková, Ph.D. Významné architek-
tonické památky vybral a popsal 
vedoucí odboru evidence a doku-
mentace Národního památkového 
ústavu Ing. Jiří Slavík. Navazující 
kapitolu o lidovém stavitelství peč-
livě a s bohatou fotografi ckou přílo-
hou zpracoval Luděk Štěpán, žijící 
legenda a zakladatel Souboru lido-
vých staveb Vysočina na Veselém 
Kopci. Dějiny sousedních vsí (tedy 
Hněvětic, Lažan, Lešan, Lhoty, 
Radčic, Skutíčka, Štěpánova, Zbož-
nova a Žďárce) sepsal Mgr. Petr 

Sedlák, opět s využitím nových po-
znatků z archivních fondů. Kapitola 
Medailonky se skládá z výběru 25 
osobností - rodáků a byla velmi čti-
vě zpracována ředitelem ZŠ Petro-
vice Mgr. Janem F. Teisterem a již 
zmíněnou PhDr. Markétou Kabel-
kovou. Poslední kapitolou popisují-
cí vývoj městských symbolů a zna-
ků nás provází heraldik Filozofi cké 
fakulty Univerzity Karlovy v Praze 
doc. PhDr. Jan Županič, Ph.D.
 Všechny kapitoly jsou vybaveny 
množstvím barevných i černobílých 
fotografi í, plánky, mapkami, naske-
novanými dokumenty z nichž mno-
hé jsou vůbec prvně prezentovány 
veřejnosti. Bohužel se do jednoho 
svazku opravdu nevejde mnoho 
a každý z nás bude vnímat nějaký 
chybějící prvek.
 Vedoucí autorského kolektivu bý-
val v průběhu příprav knihy mnoh-
dy atakován jednotlivými autory, 
kteří vyžadovali právě pro tu svoji 
kapitolu více prostoru než mají ti 
druzí. Bylo na jeho rozhodnutí, kte-
ré je jistě nezáviděníhodné, co vše 
do knihy propustí a co musí zůstat, 
snad prozatím, „v šuplíku“. Víme      
i o chybách, které unikly při nesčet-
ných kontrolách pozornosti autorů i 
korektorů. Bohužel, knihu tvoří lidé 
a lidé chybují. To není omluva, je 
to jen konstatování. Přesto věřím, 
že se vám - současným i budoucím 
čtenářům - bude kniha líbit a že 
bude sloužit svému účelu. K pozná-
ní, k poučení a hlavně k zamyšlení. 
Přejme jí to. Hlavně jí přejme, ať 
nečeká na svůj další díl desítky let. 
Protože by nebyl problém naplnit 
Dějiny Skutče II. již dnes.                      
                                     Libor Aksler,

Městské muzeum Skuteč

 Knihu si bylo poprvé možné koupit v den jejího „křtu“ na koncertě 
Ondřeje Havelky a jeho Melody Makers dne 23. 11. 2011.

 Šťastný kmotr a majitel jednoho výtisku Ondřej Havelka. Na vedlejším snímku (zleva) dva z autorů:    
PhDr. Jan Frolík, CSc. A PhDr. František Šebek

 Novotou vonící knihu si prohlížejí (zleva): Luděk Štěpán a PhDr. 
Emil Voráček, Dr.Sc.

Kniha o historii Skutče je na světě

 Málokdo by si nevšiml nového vzhledu pošty ve Skutči. Lepší pohled 
na starší budovu způsobila rekonstrukce objektu, a to nejen vnitřních pro-
vozních prostor, ale hlavně nových oken, fasády a celková obnova pohle-
dových linií.
 Objekt se dá považovat za téměř historickou budovu a vzhledem k mno-
haletému využití a budoucí nabídce modernějších služeb a produktů české 
pošty si určitě nový kabát zaslouží. 
 Pošta ve Skutči tu vždy byla a díky rekonstrukci bude i  nadále poskyto-
vat a rozšiřovat mnoho služeb pro občany i fi rmy.

Eva Nováková, vedoucí Pošty Skuteč

Pošta v novém kabátěPošta v novém kabátě

 Knihu „Dějiny Skutče“ si 
můžete prohlédnout a zakou-
pit v Turistickém informačním 
centru Městského muzea ve 
Skutči, v městské knihovně                        
a v úřední dny také na pokladně 
ekonomického odboru MěÚ.

 V den uvedení knihy do života nechyběl slavnostní přípitek autorů 
(zleva): Mgr. Petr Grulich, PhDr. Markéta Kabelková, Pavla Truncová 
a doc. PhDr. Věra Němečková, Ph.D.

Ve středu 18. ledna bude zahájena výstava zaměřená na nejnovější poznatky 
v geologii. Prezentovány také budou zajímavé fosilie z nejvýznamnějších 
nalezišť celého světa a to včetně našeho území. I v Čechách najdeme napro-
sté unikáty. Vernisáž proběhne formou přednášky RNDr. Daniela Smutka, 
ředitele chrudimské geologické fi rmy Vodní zdroje, která tuto výstavu za-
půjčila. Po přednášce, doplněné o promítání, bude následovat komentovaná 
prohlídka expozice. Začátek je v 18. hodin.Vstup zdarma.

Libor Aksler

Pozvánka na výstavu „Co nového pod zemí“
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SBOR PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI 
- PROSINEC 2011 -

SVÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA OSLAVILI:

U S N E S E N Í
z 28. zasedání Rady města, konaného 
dne 28. 11. 2011 na MěÚ ve Skutči

Rada města schvaluje
01/028
přípravu žádosti o poskytnutí dota-
ce na zřízení rychlé záchranné služby 
ve Skutči z ROP
02/028
metodiku pro stanovení výše odměny 
autorům jednotlivých kapitol publikace 
Dějiny Skutče, dle přílohy
03/028
rozdělení výtisků publikace Dějiny Skutče 
pro instituce, autory a další, dle přílohy
04/028
v souladu s příslušnými předpisy polo-
letní odměny ředitelům škol a školských 
zařízení zřizovaných Městem Skuteč, dle 
přílohy
05/028
přijetí věcného daru firmy MARTEK Medi-
cal, a .s. pro SeniorCentrum Skuteč
06/028
koupi 2 kontejnerů na plast od Obce Libe-
cina, dle přílohy
07/028
smlouvu o poskytnutí účelové dotace 
v požární ochraně na výdaje JPO II s Par-
dubickým krajem
08/028
dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na zajiš-
tění zimní údržby komunikací se ZD Zde-
raz, dle přílohy
09/028
dodatek č. 1 ke Smlouvě s Pardubickým 
krajem o poskytnutí dotace na požár-
ní techniku a věcné prostředky požární 
ochrany jednotky sboru dobrovolných 
hasičů obce, dle přílohy
10/028
nákup tří betonových sedacích souprav 
a šesti parkových laviček v rámci Progra-
mu obnovy venkova, který zaštiťuje Mik-
roregion Skutečsko-ležáky
11/028
prodloužení nájmu na zkušební dobu 
do 31. 1. 2012, v bytě v domě č. p. 970 
Skuteč
12/028
žádost MVDr. Petra Slavíka, Nasavrky 
149 o souhlas s převodem práv a po-
vinností k bytu č. 10, v domě čp. 926 
ve Skutči, ul. Družstevní na pana Stanisla-
va Kaisrlíka, ul. B. Němcové 263, Chrast
13/028

přidělení bytu č. 20 v domě ve Skutči 
933, ul. Boženy Němcové paní Šulíkové 
Denise, Skuteč čp. 859 na dobu určitou 
jednoho roku
14/028
odpis nepotřebného dlouhodobého hmot-
ného majetku, dle přílohy
15/028
prodloužení pronájmu nebytových pro-
stor v domě čp. 139, Skuteč na dobu 
určitou od 1. 1. 2012 do 31. 12. 2016 
paní J. Hronové, Lažany, za stejných 
podmínek
16/028
zřízení věcného břemene na el. přípojku 
po pozemkové parcele č. 2523/1 k.ú. 
Skuteč za cenu 3000,- Kč pro pana Se-
veru, Skuteč
17/028
fotovoltaickou elektrárnu jako výrobnu el. 
energie pro obchodní centrum Skuteč
18/028
pronájem části pozemku č. 1093/1 k.ú. 
Skuteč o výměře 197 m2 za cenu 2,-Kč/
m2/rok na dobu určitou od 1. 1. 2012 
do 31. 12. 2014 pro paní Chalupníko-
vou, Skuteč
19/028
pronájem pozemkové parcely č. 
1068/11 k.ú. Skuteč o výměře 793 m2 
za cenu 1,- Kč/m2/rok na dobu určitou 
od 1. 1. 2012 do 31. 12. 2014 pro man-
želé Nováčkovi, Skuteč

Rada města neschvaluje
20/028
žádost paní Ivety Novotné, Pardubice 
2557 o odklad na zaplacení nájmu 
do 28. 2. 2012 a ukládá zaplacení 
do 31. 12. 2011 

Rada města doporučuje ZM
schválit
21/028
čerpání rozpočtu za období I. – X./2011, 
dle přílohy
22/028
vyhlášku č. 6/2011, dle přílohy
Rada města nedoporučuje ZM schválit
23/028
prodej části pozemkové parcely č. 333/4 
k.ú. Žďárec u Skutče panu Ing. Ťupovi, 
Praha

Vzpomínky na Anglii
 Na počátku letošního školního roku jsme na našem gymnáziu navázali 
na tradici zahraničních zájezdů, které naše škola pořádá prakticky od svého 
založení. Tentokrát se skupina patnácti studentů vyššího gymnázia (samo-
zřejmě za doprovodu pedagogického dozoru) rozjela do Anglie, aby tam 
všichni v průběhu jednoho týdne okusili co nejvíce z britské kultury, ale 
i každodenního života Angličana – bydlelo se totiž v hostitelských rodinách.
 Cesta na ostrov se zdála být nekonečnou, její závěr nám ale zpestřila 
plavba na trajektu, během které mohli studenti poprvé zažít pestrou směsici 
anglicky mluvících obyvatel Británie – ačkoli bylo něco po půlnoci, na pa-
lubě se to lidmi všech barev pleti jen hemžilo.
 Nejinak tomu bylo i v samotném Londýně, kam jsme dorazili brzy ráno 
téhož dne. Přes veškerou únavu jsme zmobilizovali své síly a vydali se 
na první průzkum tohoto úžasného města na Temži. Viděli jsme jeho nej-
známější památky, jako jsou Houses of Parliament se slavným Big Benem, 
Westminster Abbey nebo Buckingham Palace, odpočívali jsme a nejrůzněj-
ší místní havěť jsme krmili v St James's Parku, pouličním umělcům jsme 
tleskali v Covent Garden a egyptské mumie jsme obdivovali v Britském 
muzeu.  Největší dobrodružství toho dne jsme ale měli ještě před sebou, 
a sice očekávané a zároveň tak trochu obávané rozdělení studentů (i uči-
telů) do rodin. První setkání s novými,  dočasně „adoptivními rodiči“ má 
pokaždé své neopakovatelné kouzlo. Chce to vskutku kus odvahy nastoupit 
například do neznámého černého vozu  k dámě černé pleti a ponořit se, byť 
s kamarádem ze školy, nyní už doopravdy a bez učitele za zády do neznáma 
velkoměsta.
 Vše ale i tentokrát dobře dopadlo a další den ráno si studenti v autobuse 
vesele porovnávali svačiny, které od rodin dostali, zaníceně zkoumali jejich 
obsah a poměřovali stupeň nepořádku, který v jednotlivých domácnostech 
vládl. S ulehčením konstatovali, že to s jejich vlastními neuklizenými po-
kojíčky doma ještě není tak zlé. Toho dne jsme se přesunuli do východněj-
ší části Londýna, kde jsme mohli obdivovat Tower of London se známým 
mostem Tower Bridge, Shakespearovo divadlo Globe i St Paul's Cathedral. 
Vystoupali jsme na Monument, který nám poskytl krásnou vyhlídku na celé 
město a v závěru dne jsme  po Temži dopluli do městské části Greenwich, 
kde jsme si v Old Royal Observatory na vlastní oči prohlédli místo, kterým 
prochází nultý poledník. Kdo z vás může tvrdit, že jednou nohou stál na zá-
padní a druhou zároveň na východní polokouli? My ano!
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PF 2012
 Posláním Senior Centra Skuteč je poskytování pomoci seniorům, 
a to jak v domácím prostředí, tak i v pobytové službě domova pro 
seniory. Naší péčí se vždy snažíme co nejvíce přiblížit domácímu 
prostředí a konkrétnímu člověku.
      Na tom, aby naše práce naplňovala toto poslání, a aby naši kli-
enti byli spokojení, mají velkou zásluhu všichni naši zaměstnanci     
a dobrovolníci. Chtěla bych jim tímto poděkovat za jejich trpělivou, 
svědomitou a mnohdy nelehkou práci. Jim všem, a také našim klien-
tům, tímto přejeme hodně zdraví a pohody v novém roce 2012. 

Mgr. Linda Bodláková, SeniorCentrum Skuteč

Úřad práce ve Skutči 
rozšířil svoji agendu

 K 1. lednu 2012 dochází k řadě 
změn v sociální oblasti, především 
u výplaty sociálních dávek. V plat-
nost vstoupí nový zákon, který 
výplatu veškerých sociálních dá-
vek převádí z obcí na Úřad práce 
České republiky. 
 Jedná se především o dávky po-
moci v hmotné nouzi, tzn. příspě-
vek na živobytí, doplatek na byd-
lení a dávky mimořádné okamžité 
pomoci. Dále přechází agenda dá-
vek pro zdravotně postižené. Těmi 
se nově rozumí příspěvek na mo-
bilitu a příspěvek na zdravotní po-
můcky. Tyto dvě dávky od ledna 
nahrazují dosavadních osm dávek, 
o něž mohli žádat zdravotně posti-
žení občané. 

 V této oblasti bude úřad práce 
nyní administrovat i vydávání prů-
kazu mimořádných výhod. Úřad 
práce bude zajišťovat i agendu 
související s příspěvkem na péči 
a organizaci veřejné služby. Úřed-
níky, kteří zajišťují výplatu dávek 
a další zmiňované agendy najdete 
od 1. ledna v budově Úřadu práce 
České republiky, krajská pobočka 
Pardubice, kontaktní pracoviště 
Skuteč, Smetanova 842, 539 73 
Skuteč. 
Ing. Petr Klimpl, ÚP Pardubice

Poznámka redakce: Na této strán-
ce SN současně otiskujeme aktuál-
ní telefonní čísla zaměstnanců ÚP 
ve Skutči. 

70 let
 František Brokl, Zahradní
 Otto Fischer, Sládkova  
 Jaroslava Zelenková, Osady Ležáků

75 let
 Zdeňka Zemanová, Smetanova
 Marie Koutná, Družstevní 
 Vladislav Bohuněk, Přibylov

80 let
 Zdeňka Chmelařová, Smetanova
 Stanislav Bartošek, Zvěřinova

85 let
 Alžběta Spálavská, Smetanova

90 let
 Josef Paleček, Přibylov 

Ředitelka  kontaktního pracoviště
lic. Miroslava Vomlelová             950 119 210

Zaměstnanost
Fax                             469 350 032
Hana Dopitová              950 119 211
Iva Hromádková              950 119 212
Aneta Macáková              950 119 213
Irena Jelínková              950 119 214
 
Nepojistné dávky 
Státní sociální podpora
Fax               469 350 563
Libuše Březinová              950 119 262
Radmila Kynclová              950 119 264

Hmotná nouze
Fax               469 350 563
Jitka Veverková               950 119 265
Marie Kubátová                950 119 263

Dávky pro osoby se zdravotním postižením
(mobilita, zvl. pomůcky), příspěvky na péči 
Fax               469 350 032
Jana Boháčová              950 119 261

Telefonní seznam zaměstnanců 
Úřadu práce České republiky,

KrP Pardubice, KoP Skuteč

Rozpis pohotovostních služeb stomatologů
POHOTOVOSTNÍ SLUŽBY JSOU OD 9 DO 13 HODIN

Leden
1.1. Neděle - Nový rok  MUDr. Josef Cimburek  Skuteč  Tyršova 386
7.1. Sobota  MUDr. Yvona Chludová  Skuteč  Smetanova 568  U BOTANY Skuteč
8.1. Neděle  MUDr. Yvona Chludová  Skuteč  Smetanova 568  U BOTANY Skuteč
14.1. Sobota  MUDr. Eva Krejčí  Krouna 350
15.1. Neděle  MUDr. Eva Krejčí  Krouna 350
21.1. Sobota  MUDr. Zdeněk Dvořáček  Hlinsko  Husova 64
22.1. Neděle  MUDr. Zdeněk Dvořáček  Hlinsko  Husova 64
28.1. Sobota  MUDr. Lubomír Pecháček  Miřetice 31                            Zdravotní středisko
29.1. Neděle  MUDr. Lubomír Pecháček  Miřetice 31                            Zdravotní středisko
Únor
4.2. Sobota  MUDr. Zuzana Hejlová  Skuteč  Smetanova 315
5.2. Neděle  MUDr. Zuzana Hejlová  Skuteč  Smetanova 315
11.2. Sobota  MUDr. Libor Bačkovský  Hlinsko  Družstevní 1401
12.2. Neděle  MUDr. Libor Bačkovský  Hlinsko  Družstevní 1401
18.2. Sobota  MUDr. Zdena Janovská  Trhová K. Hlinecká 64

 Máme za sebou poslední měsíc roku 2011, ve kterém proběhlo mnoho 
akcí, které vytvořily příjemnou vánoční atmosféru. Hned v druhém týdnu 
adventu se uskutečnil 7. 12. v  prosečské Sokolovně Adventní žákovský 
koncert, na kterém se představili žáci hudebního oboru, smyčcový orches-
tr, dechový orchestr, výtvarný obor a žáci tanečního oboru. Byl to velice 
úspěšný koncert, což potvrdila i vysoká účast obecenstva. Následoval 
Adventní žákovský koncert sólistů v sále ZUŠ Skuteč 12. 12. společně                               
s Adventním koncertem v městském muzeu 13. 12., kde se opět představil 
kromě sólistů a komorních souborů i smyčcový orchestr. Svým zpěvem nás 
potěšil i dětský pěvecký sbor Cantando, který vystoupil s pěveckým sborem 
Rubeš  na společném vánočním koncertě 20. 12. ve velkém sále Kulturního 
klubu. Těmito koncerty a zpíváním pod vánočním stromem na Palackého 
náměstí ve Skutči 21. 12. byl završen advent v ZUŠ V. Nováka ve Skutči. 

 Po příjemně prožitých vánočních svátcích  tu máme opět nový rok, který 
bude jak pro nás, tak pro všechny plný nových událostí a příležitostí. I žáci 
naší školy budou mít v tomto roce možnost zúčastnit se Soutěže základ-
ních uměleckých škol probíhající od února 2012, uměleckých vystoupení 
a mnoha dalších akcí, na které jste srdečně zváni. Jmenovitě bychom vás 
chtěli pozvat na Žákovský koncert, který se koná 24. 1. 2012 v sále ZUŠ V. 
Nováka Skuteč. Těšíme se na setkání s vámi na některé z akcí pořádaných 
naší školou. 

 Mnoho štěstí a úspěchů v roce 2012 přejí žáci a zaměstnanci Základ-
ní umělecké školy Vítězslava Nováka ve Skutči.

Jan Papež

Nový rok v ZUŠ SkutečNAVŠTIVTE GYMNÁZIUM
Skutečské gymnázium zve na Dny otevřených dveří:

             so  14. 1. 2012   od   9 – 13 hodin
       út   14. 2. 2012   od 12 – 17 hodin
       čt     8. 3. 2012   od   9 – 16 hodin



 Aby byl fotbalista dobrým fot-
balistou, měl by být připravený 
všestranně. Návyky z jiných spor-
tů se mohou hodit i v nejpopulár-
nější hře planety, a tak ve spolu-
práci s oddílem FK Junior Skuteč 

naše ZŠ Smetanova zavedla a 
zaštiťuje „kroužek“ pohybových 
aktivit Sportovní hry pro současné 
nebo příští adepty kopané.
 „Do sportovních her mi chodí 
současní fotbalisté, ale mohou jej 
využít i neregistrovaní s tím, že se 
později přihlásí,“ potvrdil Mgr. 
Jaroslav Jelínek, učitel, trenér 
mladších žáků a asistent u přípra-
vek. Ve dvou kategoriích zájemců 
o sportovní hry pěstuje návyky 
a pohybové schopnosti, u 1. – 3. 
třídy v kategorii I. (každé pondělí 
od 13:45 - 15:00) a v kategorii II. 
pak vede žáky 4. a 5. tříd (každou 
středu od 13:45 - 15:00). Toto 
sportovní vyžití v širokém spektru 
míčových sportů (fl orbal, futsal, 

vybíjenou, softbal) i pohybových 
her využívají žáci obou skuteč-
ských škol.
 Zajímavostí je, že fotbal pod 
vedením p.uč. Jelínka přitáhl 
i děvčata, a tak dvakrát týdně 
v pondělí od 16:30 - 17:30 a ve 
čtvrtek od 17:30 - 19:00 potrápí 
své tělo. Chtělo by se napsat, že 
„Holky z naší školky“ udělaly 
něco, co tu dlouho nebylo... „Mir-
ka, Pája, Simča, Kája, Jířa s Ha-
nou, zajdou vždycky dvakrát týdně 
na kopanou!“
 Je nutno tedy popřát Sportov-
ním hrám dlouhý život a elán, pro-
tože úspěch fotbalistů je v zájmu 
jak naší ZŠ Smetanova, tak celé 
Skutče. Mgr. Jaroslav Jelínek
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 Po důkladném a pečlivém zvá-
žení dlouhodobé koncepce rozvoje 
školy, která je zaměřena na rozvoj 
čtenářské a informační gramotnosti, 
na rozvoj cizích jazyků, využívání 
informačních technologií ve výuce 
a na vytváření vlastních projektů, 
jsme se rozhodli, že peníze z Mi-
nisterstva školství a Evropských 
strukturálních fondů, tzv. Šablony, 
přednostně využijeme na vybavení 
školy moderní didaktickou tech-
nikou. Shodli jsme se, že pouze mi-
nimální část z těchto fi nančních pro-
středků (každá škola obdrží určité 
množství peněz odpovídající počtu 
žáků) použijeme na mzdové pro-
středky pro pedagogy, kteří budou 
vytvářet nové výukové materiály. 
Proto již dnes mohu s určitostí říci, 
že škola bude postupně v letech 
2012 - 2013 vybavena zařízením 
za 1.000.000,-- Kč.
 V prosinci 2011 proběhlo výbě-
rové řízení a od ledna 2012 budou 
mít děti a učitelé k dispozici dal-
ší 3 interaktivní tabule (celkem 6 
v 11 třídách), 3 dataprojektory, 2 
notebooky, multifunkční tiskárnu, 
13 počítačů - vše včetně operač-
ních systémů, softwaru, programů 
na IT a nového serveru. Ve druhé 
vlně čerpání fi nančních prostředků 
budou zakoupeny další interaktivní 
tabule, dataprojektory, počítače a 
programy.
 Z těchto prostředků budou rovněž 
zajištěny pro žáky a rodiče naší ško-
ly dvakrát týdně po dobu dvou let 
služby školního psychologa. 
 Finanční prostředky čerpáme i z 
dalších grantových projektů, do 
kterých jsme se zapojili. Tři roky 
jsme úzce spolupracovali se sku-
tečskou speciální základní školou 
na projektu „Máme dveře doko-
řán“. Využívali jsme poradenské 
služby, zkušenosti v oblasti péče o 
žáky se speciálními vzdělávacími 
potřebami, abychom mohli zajistit 
vysokou úroveň péče o tyto žáky i 
na naší škole, účastnili se projekto-
vých dní,… Za dosavadní budování 
dobrých vztahů a speciálně pedago-
gické poradenství děkujeme a dou-
fáme, že dobré vztahy a přínosnou 
spolupráci budeme rozvíjet i nadále. 
 Další projekt Hospodářské ko-
mory Pardubického kraje „Volba 
povolání“ je přednostně určen žá-
kům osmých a devátých tříd a klade 
si za cíl podpořit zájem o technické 
obory. Díky tomu, že jsme se do 

tohoto projektu zapojili již v roce 
2009, měli jsme v uplynulých dvou 
letech možnost (kromě toho, že se 
každoročně podíváme do provozu 
v Botasu Skuteč) zdarma navštívit 
fi rmu Foxconn a Synthesii v Pardu-
bicích, dále závody TMT Chrudim 
a Dřevovýrobu Jan Ficek, sklárny 
Bohemia Crystal v Poděbradech a 
automobilové závody TPCA Czech 
v Kolíně. I pro letošní školní rok 
nám byly hospodářskou komorou 
schváleny další exkurze.
 Před dvěma lety jsme také navá-
zali spolupráci s Centrem podpory 
pro inkluzivní vzdělávání v Hrad-
ci Králové, díky němuž mají žáci, 
ale i rodiče naší školy k dispozici 
služby školního psychologa, speci-
álního pedagoga a sociálního pra-
covníka.
 Naše spolupráce s CPIV Hradec 
Králové je zaměřena také na práci 
s talentovanými a mimořádně nada-
nými žáky. Využili jsme této příle-
žitosti a obohatili své zkušenosti o 
nejnovější poznatky z této oblasti. 
A v prosinci 2011 jsme získali nové 
kvalitní učební pomůcky pro žáky 
se speciálními vzdělávacími potře-
bami v hodnotě 16.000,-- Kč.
 Přesto, že s čerpáním fi nančních 
prostředků z různých grantů podpo-
rovaných Evropskou unií je hodně 
práce (to mohou potvrdit všechny 
zapojené školy), stále připravujeme 
pro naše žáky nové a nové aktivi-
ty a podněty a pokračujeme v těch 
osvědčených, aby se děti u nás ve 
škole cítily dobře a získaly co nejví-
ce užitečných poznatků, zkušeností 
a informací.  
 Věnujeme pozornost rozvoji žáků 
v mnoha oblastech. Již třetí rok fun-
guje keramická dílna Sluníčko. 
O krásných výrobcích, které zde 
vznikly, jste se sami mohli něko-
likrát přesvědčit. Od září probíhá 
výuka karate, několik kroužků 
fl orbalu, vybíjená, hodiny aero-
biku. Žáci mají možnost navštěvo-
vat pěvecký kroužek, věnovat se 
matematice a dalším přírodověd-
ným oborům, rozvoji literárního 
nadání (Redakce školního časo-
pisu), výtvarným činnostem nejen 
v keramické dílně, cizím jazykům. 
Nabízíme kroužky pro počítačové 
nadšence (Tvorba www stránek, 
Počítačová grafi ka,….). Aktualizo-
vaný seznam (jedná se celkem o 21 
kroužků) je uveřejněn na webových 
stránkách školy. 

 Čtvrtým rokem „běží“ na Zá-
kladní škole Komenského úspěšný 
projekt „Škola nanečisto“, určený 
předškolákům a jejich rodičům. 
 Logopedickou poradnu, která 
byla otevřena v prosinci roku 2009, 
vede Mgr. Lucie Zástěrová,  absol-
ventka pětiletého studia speciální 
pedagogiky a logopedie.
 V tomto roce jsme připravili ně-
kolik akcí, z nichž bych chtěla jme-
novat první Školní miniolympiádu 
v anglickém, německém a ruském 
jazyce, soutěž Škola hledá talent, 
Recitační soutěž vlastních básní, 
karneval, dětský den, školu v pří-
rodě, dušičkovou noc, přispíváme 
na adopci na dálku (naše pomoc 
směřuje již osm let do Indie), na 
adopci zvířete v záchranné stanici 
Pasíčka,… Připravili jsme Advent-
ní trhy a Vánoční koncert. 
 Zúčastnili jsme se mnoha kultur-
ních a osvětových programů v Kul-
turním klubu Skuteč, v městském 
muzeu, sami pozvali hosty přímo 
do školy, navštívili různé výstavy    
(Terakotová armáda prvního čínské-
ho císaře,…). Organizujeme a účast-
níme se také mnoha sportovních a 
vědomostních soutěží (ve stolním 
tenisu, fl orbalu, vybíjené, atletice, 
hokejbalu, knihovnické olympiády, 
Skutečského majálesu, chemické, 
matematických a dalších olympiád, 
….). Na jaře 2011 jsme oslavili 100. 
výročí založení Základní školy 
Komenského ve Skutči.
 Srdečně Vás zveme, přijďte mezi 
nás. Rádi Vám naši školu předsta-
víme, zodpovíme všechny Vaše 
dotazy a provedeme Vás školní bu-
dovou. Uvítáme, když se společně 
s námi zapojíte do chodu naší školy.
 Na závěr bych ještě ráda poděko-
vala všem, kteří v posledních letech 
fi nančně, věcnými dary, ale i jinak 
podpořili naši školu, letos přede-
vším při  oslavách 100. výročí za-
ložení školy. Velmi si vaší podpory 
vážíme a oceňujeme vaši vstřícnost.
 Vám čtenářům Skutečských no-
vin bych chtěla popřát dobré zdraví, 
štěstí a pohodu v novém roce 2012.
     

za ZŠ Komenského
Mgr. Ivana Nováková

 Podrobnější informace o zamě-
ření naší základní školy, uskutečně-
ných akcích a všech, kteří dlouho-
době podporují naši školu naleznete 
na www.zskomenskeho-skutec.cz.

Základní škola Komenského bude v letechZákladní škola Komenského bude v letech 
2012 – 2013 vybavena technikou za 1 000 000 Kč

 Dovolte nám ještě jednou popřát 
Všem mnoho dobrého do nového 
roku 2012. Tímto také poděkovat 
za spolupráci rodičům a přátelům 
naší školy, sponzorům.
 Od začátku letošního školního 
roku si naše děti užily spoustu leg-
race, ale mnohé se i naučily a hodně 
zajímavého také poznaly. Tak např. 
výlety se to jen hemžilo. Dětem 
se líbilo jak na pštrosech v neda-
lekém Prosetíně, tak v Eko centru 
Paleta Pardubice, kde se zúčastnily 
vzdělávacího ekologického progra-
mu. Výlet na Veselý Kopec tradičně 

zahájil předvánoční čas. Byl pro-
vázen krásnou staročeskou atmo-
sférou, kterou umí vykouzlit jen 
příroda v okolí a samotný skanzen. 
 Nejrůznější divadélka, koncerty 
a soutěže doprovázely náš školní 
vzdělávací program po celou dobu. 
Návštěvy základních škol s plně-
ním nejrůznějších úkolů jsou již 
samozřejmostí, která patří k životu 
školky. Krásným završením roku 
2011 se pro naši školičku stala vá-
noční besídka v obou třídách. Děti 
si pro rodiče připravily pásmo bás-
niček, písniček a tanečků s téma-

tem zimy a vánoc. Při společném 
posezení s rodiči vzniklo i mnoho 
krásných výrobků přímo na vánoč-
ní stůl, které si společně se svými 
dětmi vyrobili. Nakonec přišel i 
Ježíšek. Přinesl dětem mnoho dá-
rečků, kterými si zpestří chvíle při 
hrách a pobytu v MŠ. Ježíšek také 
zařídil, aby se starší děti mohly po 
vánocích scházet ve své třídě vy-
bavené novým krásným moderním 
nábytkem. Ježíšek byl opravdu 
spravedlivý, protože to samé se mu 
podařilo i loni ve třídě mladších 
dětí.

 A teď už hurá k zápisu, na který 
se budeme těšit celý leden. Přejeme 
si, aby naše děti byly připravené do 
školy tak jako předchozí ročníky, 
které si paní učitelky v základních 
školách velmi chválí.
 Tak ještě jednou krásný a šťastný 
rok 2012.
             Děti a kolektiv 

MŠ Osady Ležáků Skuteč

ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK PŘEJE MATEŘSKÁ ŠKOLA OSADY LEŽÁKŮ SKUTEČ

Zelená pro fotbal (nejen) na ZŠ Smetanova...

 Kdybychom měli vyzdvihnout, 
v čem se naše škola v uplynulém 
roce nejvíce zlepšila, pak jedno-
značně ve sportu a v tělovýchov-
ných aktivitách. Velký dík za ten-
to pokrok patří zejména učitelům 
tělesné výchovy Mgr. J. Jelínkovi      
a Mgr. P. Salátovi. V letošním škol-
ním roce patří účast na sportovních 
soutěžích k našim prioritám. 
 I když fl orbal nepatří k našim 
hlavním sportovním aktivitám, při-
hlásili jsme letos poprvé naše žáky 
do soutěže Orion cup. A vedli si nad 
očekávání! Chlapci 8.- 9. ročníku 
prohráli o jeden gól se ZŠ Komen-
ského, který padl v posledních se-

kundách utkání, a skončili tak na 
druhém místě. Žáci 6.- 7. ročníku 
pak druhý den porážku ZŠ Komen-
ského vrátili. V posledním utkání 
naši žáci se ZŠ Smetanova Hlinsko 
potřebovali vyhrát, ale remíza po-
sunula do dalšího kola kamarády 
z Hlinska. Naši žáci tak skončili 
druzí.  Také starší děvčata byla při-
hlášena do turnaje a za jejich účast 
jim patří velké poděkování. 
 Naši žáci jsou přihlášeni do škol-
ské futsalové ligy (halový fotbal). 
Z okrskového kola, které se hrálo 
v Třemošnici a kde jsme zastupova-
li naše okolí jako jediní, postoupili 
do druhého kola mladší žáci. Star-

ší žáci z druhého místa do dalšího 
kola bohužel nepostoupili. Druhé 
kolo se hrálo v naší Městské hale 
ve Skutči. Soupeři našich žáků byly 
týmy ze ZŠ TGM Svitavy a ZŠ Pa-
lackého Moravská Třebová. Našim 
žákům se podařilo postoupit do tře-
tího kola, kde se střetnou o postup 
s dalšími třemi nejlepšími týmy 
z Pardubického kraje.
 Na tyto zápasy, nad kterými jsme 
převzali patronát, Vás srdečně zve-
me. Přijďte povzbudit naše skuteč-
ské žáky, kteří mají šanci postoupit 
dále!

Mgr. Leoš Lukaštík,
ředitel školy

Školská futsalová liga a Orion cup

 V uplynulém roce 2011 bylo 
na naší škole z evropských fondů 
profi nancováno 1,5 miliónu korun, 
ze kterých byla mimo jiné vybu-
dována naše chlouba - zcela nová 
učebna informatiky a cizích jazy-
ků. V letošním roce to budou činit 
dva milióny. Z těchto fi nančních 
prostředků se vedle interaktivních 
tabulí (budeme jich mít již 11) 
nakoupí další notebooky, a hlav-
ně učební pomůcky a učebnice. A 
umíte si představit, kolik takových 

pomůcek za tyto prostředky lze 
nakoupit! Chceme také pro žáky 
prvního ročníku vybudovat druhou 
učebnu jazyků. 
 Na jaře letošního roku budeme 
zpracovávat a podávat třetí pro-
jekt, který by měl zajistit pokračo-

vání stávajícího projektu z OPVK. 
Čekáme na výsledek již podaných 
projektů pro rozvoj sportu a tělo-
výchovných aktivit, které fi nancuje 
Pardubický kraj.

Mgr. Leoš Lukaštík
a Mgr. Hana Bezdíčková

Projekty na ZŠ Smetanova

 Když už výjimečná akce, tak i 
výjimečný plakát, řekli jsme si na 
naší škole ZŠ Smetanova ve Skut-
či. Nakonec vyhrál nápad s „vloč-
kou“ sestavenou z žáků se zved-
nutýma rukama a i díky barevné 
a kompoziční atraktivitě poutal 
plakát zaslouženou pozornost.
 Vše důležité však vyvrcholi-
lo v pátek 16. prosince 2011 ve 
13 hodin. Prozatím tříletá tradice 
vánočního setkávání pro nejširší 
veřejnost v prostorách naší školy 
měla úspěšné pokračování. Před-
cházelo tomu pečlivé a dlouhé 
plánování akce zástupkyní Mgr. 

H. Bezdíčkovou, dále výzdoba 
interiéru, pečení cukroví, nácviky 
některých školních kroužků aj.
 Návštěvníci mohli vybírat 
z průběžného programu. Od za-
čátku do konce v 18 hodin si pro-
hlíželi prakticky ve všech třídách 
přízemí vánoční zboží, pochutnali 
si na tradičních zabíjačkových po-
choutkách z řeznictví Oldřich Čej-
ka, zhlédli ukázky různých aktivit 
a nápadů, vyzkoušeli si vyřezá-
vání do ovoce, zdobení perníčků, 
vyrábění svíček, zdobení baněk, 
aranžování květin, aj., mohli si 
zakoupit i výrobky související a 

vhodné jako vánoční dárek. Kro-
mě toho v určených časech pro-
bíhala jednorázová vystoupení 
– sportování pro nejmenší, Šmou-
liáda dramatického kroužku pro 
nejmenší, na schodech zazpíval 
třikrát školní pěvecký sboreček 
Sluníčka, došlo i na mažoretky 
2. stupně a v 16 hodin rozhýbal a 
rozezpíval návštěvníky ochotnic-
ký soubor Heyduk z blízké obce 
Předhradí. Jejich pásmo „Hašlero-
vek“ (písní známého předválečné-
ho hudebníka) zaujalo a potěšilo 
všechny generace.

dokončení na straně 8

Předvánoční „ladění“ na skutečské „Smetance“ se povedlo
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 Česká premiéra komedie eston-
ského herce, dramatika a slavné-
ho písničkáře Jaana Tätta nabízí 
svéráznou léčbu manželské nudy. 
Experiment s bigamií přináší řadu 
překvapivých a absurdních situací, 
které vyplazují jazyk na konvenč-
ní morálku, vytoužené štěstí však 
nepřinášejí. Spíš zvětšují zmatek a 
vedou ke krachu. Naštěstí nekončí 
jako tragédie, ale jako fraška, která 
se vysmívá kýčovitým představám 
o lásce. 
 Pikantní situační komedii pro 
čtyři (dva plus dvě) odstartuje ná-
vrat Anety (hostující hvězda Bára 

Hrzánová) z patrně služební cesty 
domů k manželovi Fredovi. Ozná-
mí mu, že je šťastně zamilována, ne 
však do něho, i když ani otce svých 
synů nepřestala mít ráda. Rozhodla 
se žít ve třech a „novinka“ Manfred 
vzápětí dorazí. Čtvrtou ve hře je 
sousedka Anna, Freda léta milující 
a vyhledávající záminky, aby blíz-
ko bydlící pár téměř permanentně 
navštěvovala. 
 Inscenace tepe ve svěžím rytmu, 
dialogy se dotýkají rozdílů mezi 
duševním a sexuálním souzněním, 
všichni si na jevišti zazpívají i za-
tancují. Jde o dynamickou zábavu 

pro široké divácké vrstvy, obohace-
nou o některá neobvyklá řešení.  
 Vstupenky 
na uvedené 
p ředs tavení 
můžete kou-
pit prostřed-
nictvím re-
z e r v a čn í h o 
systému na 
h t t p : / / v s tu -
p e n k y. s k u -
tec.cz nebo 
v obvyklých 
p r o d e j n í c h 
místech (tu-

ristické informační centrum v měst-
ském muzeu a odbor kultury).  /bal/

POZVÁNKA DO DIVADLA - KAŽDÝ DEN ŠŤASTNY DEN – 30. 1. 2012
Barbora Hrzánová nás přijíždí pobavit v další komedii Divadla A. Dvořáka Příbram

sobota 7. 1. – 20 hodin, KKS
TŘÍKRÁLOVÝ PLES

Tradiční Tříkrálový ples, který odstartuje plesovou sezónu, pořádají římskokatolické farnosti 
Skuteč a Předhradí. Všem návštěvníkům bude k tanci i poslechu hrát skupina MIX. Těšit se 
můžete i na bohatou tombolu. Předprodej vstupenek od 28. prosince v květinářství pana 
Sokola na náměstí.                                                                      Vstupné 100,- Kč
  

úterý 22. 11. 2011 - 8. 1. 2012, městské muzeum
JOSEF LADA - KOUZELNÉ VÁNOCE A DALŠÍ OBRÁZKY

Navštivte výstavu půvabných obrázků známého malíře, kreslíře a spisovatele Josefa Lady 
a nechte se okouzlit typickými zimními scenériemi, vodníky, ponocnými a mnoha dalšími 
obrázky plnými pohody, klidu a vlídného humoru.

Vstupné: plné 20,- Kč, snížené 10,- Kč
  

středa 18. 1. -  18 hodin, městské muzeum
CO NOVÉHO POD ZEMÍ

Městské muzeum zve na vernisáž výstavy zaměřené na nejnovější poznatky v geologii. 
Prezentovány také budou zajímavé fosilie z nejvýznamnějších nalezišť celého světa a to 
včetně našeho území. V den vernisáže je vstupné zdarma. Výstava bude otevřena od 19. 1. 
do 4. 3. 2012 každý den od 9-12 a 13-17.

Vstupné: plné 20,- Kč, snížené 10,- Kč
  

sobota 21. 1. – 20 hodin, KKS
PLES SMT SKUTEČ

Nově můžete zavítat a bavit se na I. plese Občanského sdružení SMT Skuteč. Kromě hudební 
produkce skupiny Onkels Vás čekají i taneční ukázky a předtančení. Předprodej probíhá u 
M. Zelinky (602 422 821) a K. Krejčové (731 249 227), vstupenky koupíte i v Květinářství 
p. Sokola.                                   Cena v předprodeji 100,- Kč, na místě 120,- Kč
  

Pátek 27. 1.  – 20 hodin, KKS
MATURITNÍ PLES GYMNÁZIUM SKUTEČ 

Studenty posledních ročníků skutečského gymnázia čeká významná společenská událost 
v podobě jejich maturitního plesu. Předprodej vstupenek i vlastní organizace plesu probíhá 
plně v režii školy.
  

pondělí 30. 1. – 19 hodin, KKS
KAŽDÝ DEN ŠŤASTNÝ DEN

Posledním představením podzimního divadelního cyklu je pikantní situační komedie, 
v níž jako hosta Divadla A. Dvořáka z Příbrami opět uvidíme populární herečku Barboru 
Hrzánovou. Česká premiéra komedie estonského dramatika Jana Tätta nabízí svéráznou 
léčbu manželské nudy. Volné vstupenky koupíte v prodejních místech a prostřednictvím 
http://vstupenky.skutec.cz                                                            Vstupné 230,- Kč
  

Připravujeme na únor: 
  4. a  5. 2.  Skutečské a únorové Géčko
  7. 2.  Zvoník Matky Boží (divadelní představení)
10. a 11. 2.   Skautský ples a dětský karneval
17. 2.  Ples SDH Skuteč
24. 2.  Ples HC Skuteč
28. 2.  Koncert Jiřího Schmitzera

KULTURNÍ KALENDÁŘ LEDEN 2012

 S otázkou uvedenou v názvu 
článku se setkáváme poměrně čas-
to. Není divu. Kulturní klub Skuteč 
je po všech stránkách moderním a 
komfortním zařízením a je všeobec-
ně známo, že součástí vybavení je i 
digitální kino. Proč tedy nepromítá?
 Níže jsem se pokusila co nejsro-
zumitelněji vysvětlit současný stav, 
i to, za jakých okolností k němu 
došlo. Podobný materiál obdrželi 
i zastupitelé města, aby i oni byli 
schopni odpovídat na vaše případné 
připomínky k tomuto tématu. 

Zřízení digitálního
kina jako součást

rekonstrukce v r. 2008
 V rámci rekonstrukce objektu 
bylo v Kulturním klubu Skuteč 
fi rmou XCinema vybudováno kino 
v HD kvalitě, tzv. E- Cinema. Již 
tehdy jsme stáli před rozhodnu-
tím, jakou úroveň vybavení zvolit. 
S ohledem na značné fi nanční ná-
klady a s přihlédnutím k ujištění 
dodavatele, že kvalitních fi lmů 
pro produkce v systému E-Cinema 
bude dostatek, jsme přistoupili na 
levnější variantu digitálního kina.
Stanovené DCI standardy
 Bohužel došlo k tomu, co nikdo 
nemohl předvídat. V současné době 
musí kina splňovat tzv. DCI stan-
dardy (v překladu požadavky na 
digitální kina). DCI je v podstatě 
iniciativa hollywoodských studií, 
která se dohodla na požadavcích, 
které přesně defi nují postup od 
výroby digitální kopie, přes její 
zabezpečení, transport až po způ-
sob, jakým bude odpromítána 
v kině. Pokud kino nesplňuje DCI 
požadavky (např. projektor nebo 
server nesplňují DCI požadavky, 
kino nemá šestnáctikanálový zvuk 
apod.), jedná se o tzv. E-Cinema.
 V našem případě bychom museli 
vyměnit projektor, koupit prozvuč-

né plátno a nové reproduktory za 
toto prozvučné plátno. Kino vyba-
vené technologií E-Cinema nebude 
od distributora dostávat digitální 
kopie DCI standardu. E-Cinema je 
v současné době vnímána pouze 
jako předstupeň k D-Cinema.

Alternativní využití
 Se stávajícím vybavením může-
me hrát alternativní obsah (různé 
dokumenty, amatérskou tvorbu, fi l-
my uvolněné pro veřejné produkce, 
tj. DVD, popř. různé on-line přeno-
sy) – tedy veškerý obsah, který není 
v DCI řetězci.

Dosavadní využití kina
 Předně je nejdůležitější, že při 
zřízení digitálního kina byl poří-
zen kvalitní zvuk, který využíváme 
prakticky neustále. Např. divadelní 
představení nebo koncerty by bez 
kvalitního ozvučení vůbec neby-
lo možné realizovat. Náklady na 
audiotechniku přitom činily pod-
statnou část celkových nákladů, tj. 
906 000,- Kč (z celkové částky mír-
ně převyšující 2 mil. Kč).
 Příležitostně se i promítá (zejmé-
na pohádky pro MŠ nebo ZŠ), ale 
zařízení se využívá i jinak – např. 
promítání při koncertech (koncert 
Jakuba Smolíka, hudební pořady 
pro děti Pavla Nováka ml., projekce 
při některých divadelních předsta-
veních nebo při tanečních soutě-
žích TKG Hlinsko, při maturitních 
plesech či pronájmech jiných or-
ganizací (Pardubický kraj, Jednota 
apod.)

Nákup nového vybavení
 V případě, že bychom se rozhod-
li pro upgrade – přechod z vybavení 
E-Cinema na standard D-Cinema, 
staly by se pro nás okamžitě a v ak-
tuálních (premiérových) termínech 
dostupné všechny fi lmové kopie; 
ovšem za předpokladu, že distribu-
toři v rámci své politiky nebudou i 
nadále upřednostňovat multiplexy. 

Změna vybavení by musela proběh-
nou zástupcem výhradního zastou-
pení tak, abychom získali potřebný 
certifi kát, bez něhož bychom ne-
mohli promítat. 
 Kdyby v budoucnu došlo ke 
změně DCI požadavků ze strany 
DCI, následovat by měla   bezplatná 
úprava zařízení. Technologická ga-
rance by měla trvat cca 7 let. Po tuto 
dobu by neměla přijít taková změna 
technologie, kvůli které bychom 
nemohli bez nákupu nového zaříze-
ní digitální fi lmy promítat. Ovšem 
písemné záruky v tomto směru ni-
kdo neposkytne.

3D technologie
 3D technologie zaznamenala 
v poslední době velký comeback. 
Při promítání a sledování fi lmu 
v polarizačních brýlích se vytváří 
prostorový 3D efekt. Digitální tech-
nologie umožňuje vytvořit pomocí 
projektoru DCI standard 3D kino 
prakticky všude. Digitálních kin 
s technologií 3D rychle přibývá i 
v okolí (např. i sousední Hlinsko). 
Pokud by se tedy kino moderni-
zovalo, bylo by vhodné počítat i 
s pořízením této divácky atraktivní 
technologie.

Měli jsme zachovat
klasické promítačky?

 Ani kdybychom se při rekon-
strukci KKS rozhodli souběžně 
s novou technologií ponechat             
i klasické promítačky (MEO 5), 
náš současný problém by to neře-
šilo. Mohli bychom sice promítat 
v uplynulých dvou letech, ale nyní 
tento způsob již defi nitivně končí. 
Odhaduje se, že nejdéle do roka 
se ve světě zcela přestanou 35 mm 
kopie vyrábět. Veškerá výroba bude 
přesměrována na digitální kopie.

Možnosti řešení
 Možnosti řešení v současné době 
jsou v podstatě dvě.

1) upgrade vybavení kina – viz. 
výše uvedená změna technologic-
kého vybavení s dodržením DCI 
standardů. Máme předběžné nabíd-
ky od dvou ze tří výhradních doda-
vatelů (XC Cinema a AV Media). 
Obě zahrnují i technologii 3 D a 
celkové částky se v obou případech 
blíží 3 mil. Kč
Možná fi nanční podpora

 Státní fond ČR pro rozvoj a pod-
poru kinematografi e v tomto období 
vypsal pátou – poslední vlnu pod-
pory rozvoje kin v ČR.  V podmín-
kách je uvedeno, že lze poskytnou 
max. 50 % nákladů, ale dle nej-
novějších informací je vzhledem 
k celkovému objemu dotačních pe-
něz reálné získat (v případě dobře 
zpracované žádosti) 500 – 700 tis. 
Kč. Uzávěrka pro příjem žádostí je 
13. ledna 2012. I v případě získání 
fi nanční podpory by město muselo 
schválit další úvěr, popř. leasing, 
který by tuto investici umožnil. Při 
aktuální fi nanční situaci města, ale i 
celé společnosti, je ke zvážení, zda 
by další investice městský rozpočet 
příliš nezatížila.

2) počkat a investovat později
 V letech 2013-14 město splatí 
největší úvěry a jeho fi nanční situ-
ace by se tím měla zlepšit. Nebude 
sice již možné využít žádné fi nanční 
podpory od státu, ale může se stát, 
že cena potřebného technologické-
ho vybavení bude postupně klesat. 

 V závěru roku bylo rozhodnuto, 
že žádost o fi nanční podporu se na 
Státní fond pro rozvoj a podporu ki-
nematografi e podá. Podle výše příp. 
přidělených prostředků a především 
v závislosti na to, jak se bude vyví-
jet fi nanční situace města, by se o 
možné modernizaci technologické-
ho vybavení rozhodovalo v průbě-
hu roku 2012.    Lenka Balounová

Proč skutečské kino nepromítá?
Vysvětlení současného stavu a možná řešeníVysvětlení současného stavu a možná řešení

 Jak jsme vám už prozradili, před-
stavení, která zařazujeme do jednot-
livých abonentních cyklů nevybírá-

me „od stolu“, i když v dnešní době 
bych spíše měla říci „od počítače“. 
Jezdíme křížem krážem republikou 

a navštěvujeme osvědčené kraj-
ské scény a okruh divadel v Praze, 
s nimiž jsem navázali spolupráci, 

se také neustá-
le rozšiřuje. Na 
předběžné ano-
tace, popis hry, 
kvalitní titul nebo 
líbivé fotografi e 
nelze spoléhat, 
každé představení 
je nutné vidět. Na-
ším cílem není to, 
abychom díky při-
tažlivým názvům 
nebo atraktivním 
tvářím v obsazení 
prodali co nejvíc 
abonentek a vstu-
penek, ale to, aby 
diváci ze žádného 
představení neod-
cházeli zklamaní, 
rozladění nebo 
snad dokonce 
znechucení. Zda 

se nám to daří, můžete posoudit vy, 
nám tolik drazí věrní diváci.
 Momentálně jsme rozradostněni 
zprávou, že hned dvě představe-
ní z jarního abonentního cyklu ve 
Skutči budou příští měsíc v Pardu-
bicích na Grand festivalu smíchu 
soutěžit o prestižní titul Komedie 
roku. Jde o  Sex noci svatojánské 
Divadla pod Palmovkou a Zločin 
v posázavském pacifi ku - hudební 
retro komedii, která vznikla v koo-
peraci Divadla Kalich a MD Mladá 
Boleslav. 
 Oběma představením držíme pal-
ce a těšíme se, že se na ně (stejně 
jako na ostatní tituly v jarním cyk-
lu) přijdete do Kulturního klubu 
ve Skutči podívat. Nejvýhodnější 
pochopitelně je, zakoupíte-li si 
kompletní abonmá. Kromě zajištění 
stálého a pohodlného místa i výraz-
ně ušetříte. Krásných míst v hledišti 
je ještě dost a čekají možná právě 
na vás.

Lenka Balounová

 Úřadující Mistr ČR pro rok 2012, taneční klub TKG Hlinsko, vás 
srdečně zve do Kulturního klubu ve Skutči. Ve dnech 4 . a 5. února 2012 
zde proběhne soutěž v tanečním sportu, Únorové a Skutečské Géčko. 
 Po oba dny vždy od 10.00 hod si změří své síly páry různých výkonnost-
ních tříd a kategorií z celé České republiky. Budou tančit hobby páry dětské, 
juniorské, dospělé a letos i poprvé seniorské. V neděli se utkají ve stan-
dardních a latin-
sko-amerických 
tancích páry třídy 
D,C a B. Celkem 
je plánováno 25 
soutěží.
 Pestrá paleta 
tanců, tanečních 
rytmů a přede-
vším krásných 
šatů, to bude 
první únorová so-
bota a neděle  ve 
Skutči.

Zve Město 
Skuteč a taneční 

klub TKG 
Hlinsko

Géčko 2012

V jarním abonmá dvě soutěžní komedie!
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Kdo v srdcích žije, neumírá …

 Dne 5. 1. 2012 uplyne 15 let ode dne, kdy nás na-
vždy opustil náš drahý manžel, tatínek, bratr, tchán, 
strýc, dědeček, pan Jan Bureš ze Skutče.

S láskou a úctou stále vzpomínají manželka a děti s rodinami.
OČNÍ STŘEDISKO
Optika – Olivová – Skuteč

Vám nabízí:

LEDEN

Skuteč, Sládkova 849 tel.: 469 350 541

Druhé brýle
zdarma!

K novým brýlím s čočkou
OPTIFOG a CRIZAL

VZPOMÍNKA

Dne 26. 12. 2011 jsme si připomněli nedo-
žité 60 narozeniny pana Václava Daleckého.

S láskou vzpomíná maminka, manželka,
děti a sourozenci s rodinami.

Vzpomínka

Řádkový inzerát
Prodám rodinný dům ve Skutči v Heydukově ulici se zahradou. Možnost 
okamžitého nastěhování. V případě zájmu o další informace volejte na tel.: 
777 151 223.

Řádkový inzerát
Opravy travních sekaček a motorových pil všech typů. AKCE: servisní 
posezónní prohlídky ZDARMA!!!.  Provádíme zemní práce bagrem, opravy 
motorů, vysokozdvižných vozíků, bagrů, traktorů, vibračních desek atd. Sku-
teč u Velamosu, Brokl Z.- tel.: 606 306 266., Dopita L. – tel.: 606 306 270.

Řádkový inzerát
Pronájem bytů ve vile ve Skutči. Pronájem Skuteč – 2 velké (120 m2) ex-
kluzivní byty ve vile 3 + 1 se zimní zahradou po celk. rekonstrukci a 4 + 1. 
Oba jsou s vyhlídkou do zahrady, k dispozici pro oba byty zahrada celkem 
1500 m2. Klidné prostředí, nedaleko centra, byty jsou volné ihned. Dále 
je volná velká zděná garáž včetně elektřiny a zastřešené garážové stání. 
Hledáme dlouhodobé a seriózní nájemníky. Informace na tel.: 606 708 217

 Zajištění vánočního stromu, jeho pokácení, převoz a postavení na skutečském náměstí se netěší tak velké mediální pozornosti, jako tomu je u 
vánočního stromu do Prahy, nicméně fotodokumentaci máme také. Nejde o nic snadného a kromě nezbytné techniky akci zajišťuje celkem velké množ-
ství lidí. O vlastní postavení na náměstí se postarali skutečští skauti. Vánoční strom tentokrát Skutči daroval pan Kavka z Pokřikova. Jemu i všem, kteří 
vánoční symbol do Skutče přivezli, děkujeme.

 Na Sv. Martina prošel Štěpánovem lampiónový průvod. Atmosféru 
akce dotvořily vydlabané dýně u mnoha domů ve vesnici a svícemi ob-
rovnaný rybník na návsi. Na snímku s dětmi Martin Bureš.

 Tak jako jinde, i na Štěpánově vyrazili 6. prosince na obchůzku 
hrůzostrašní čerti, důstojný Mikuláš a laskavý anděl. Strachu, ale i ra-
dosti si užili děti i dospělí.

 Každým rokem se štěpánovská náves před zimou uklízí, aby byla 
„jako ze škatulky“. Kromě členů SDH pomáhají s úklidem listí i dobro-
volníci, zejména z řad dětí.

 Krajské zastupitelstvo schválilo rozpočet
s přebytkem 55 milionů korun

 Zastupitelé dnes na jednání schválili rozpočet na rok 2012. Stejně jako 
v minulých letech je rozpočet koncipován jako přebytkový, a to částkou 55 
milionů korun. Výdaje Pardubického kraje, včetně všech závazků, budou 
činit přibližně 2,920 miliardy korun. Z toho na provozní účely kraj vynaloží 
2,241 miliardy korun, na investice 277 milionů a na kofi nancování projektů 
z evropských fondů 346 milionů korun. „Největším plánovaným výdajem 
je jako každý rok dopravní obslužnost. Zajištění vlakové a autobusové do-
pravy zatíží rozpočet částkou 550 milionů korun. Nerezignovali jsme ani 
na žádnou jinou klíčovou oblast chodu kraje,“ řekl předkladatel rozpočtu a 
náměstek hejtmana Roman Línek. „Počítáme navíc s vytvořením rezervy 
ve výši 106 milionů korun,“ doplnil hejtman Pardubického kraje Radko 
Martínek. „Naše odhady příjmu ze sdílených daní jsou ve srovnání s před-
poklady ministerstva fi nancí velice střízlivé, ale určitě správnější. Pokud 
bychom v letošním roce rozpočtovali daně dle ministerstva fi nancí, chybě-
lo by nám dnes minimálně 150 až 190 milionů korun,“ dodal k příjmové 
části rozpočtu náměstek Línek. 

Pardubický kraj podpořil přípravu
dvou páteřních cyklotras

 Zastupitelé Pardubického kraje se rozhodli podpořit prostřednictvím do-
tace ve výši 75 tisíc korun zpracování projektové dokumentace cyklostez-
ky v úseku Pardubice – Hradec Králové. „Jsem velmi rád, že cyklostezku 
mechu a perníku, jak je nazývána, kolegové podpořili. Trasa je totiž sou-
částí mezinárodní labské stezky, vedoucí od pramenů Labe v Krkonoších 
až do Hamburgu, což je pro cykloturistiky atraktivní. Na tomto projektu 
spolupracujeme s Královehradeckým krajem a městy Pardubice a Hradec 
Králové,“ uvedl radní pro cestovní ruch Miroslav Stejskal. 

 Ve druhém případě zastupitelstvo odsouhlasilo přípravnou dokumentaci 
pro koridor cyklostezky, která v oblasti Českomoravského pomezí propojí 
Pardubický a Jihomoravský kraj. „I zde se jedná o dotaci ve výši 75 tisíc 
korun. Obě dotace navazují na snahu Pardubického kraje podpořit národní 
páteřní síť cyklistických tras,“ dodal radní Stejskal.  

Zdravotnictví v Pardubickém kraji bude řídit
Martin Netolický

 Na návrh hejtmana Radko Martínka odvolalo zastupitelstvo radní pro 
zdravotnictví Markétu Tauberovou. Za jejího nástupce zvolili zastupitelé 
Martina Netolického, dosavadního předsedu zastupitelského klubu ČSSD. 
Hejtman Martínek se rozhodl pro změnu, neboť nebyl spokojen s pracov-
ním nasazením radní. „Zdravotnictví čekají v příštím roce těžké zkoušky 
a zvládnout tento úkol nebude jednoduché,“  dodal hejtman. Nový radní 
Martin Netolický objasnil tři hlavní cíle, kterých chce v krajském zdra-
votnictví dosáhnout: „Krajské zdravotnictví musí být efektivní, každému 
dostupné a dobře řízené.“

Tiskové zprávyTiskové zprávy
Pardubického krajePardubického kraje

 Východočeské divadlo Pardu-
bice 7. ledna uvede premiéru hry 
Reginalda Rose Dvanáct rozhně-
vaných mužů. Známé soudní dra-
ma režíruje ředitel Divadla pod Pal-
movkou Petr Kracik, který do jedné 
z hlavních rolí obsadil herce Petra 
Kostku. Dále diváci uvidí Jana Hy-
hlíka, Pavla Novotného, Ladislava 
Špinera, Františka Švihlíka j. h., 
Josefa Vránu a další.
 „Zdánlivě jasný případ vraždy 
nevzbuzuje zpočátku žádné po-
chybnosti. Přesto se mezi dvanácti 
„spravedlivými“ porotci najde je-
den, jemuž tíha ortelu rozhodují-

cího o elektrickém křesle připadá 
příliš veliká na to, aby bylo možné 
vyřknout verdikt bez diskuse. Zdán-
livě formální a zbytečná šance na 
obhajobu však vede k pochybnos-
tem. Fakta ztrácejí svou jednoznač-
nost, jakmile padnou nové otázky či 
se objeví další souvislosti. Důkazy 
viny začínají svědčit pro nevinu…,“ 
nastiňuje děj dramaturg Tomáš Sy-
rovátka.
 Více o novince na repertoáru     
divadla naleznete na www.vcd.cz.

Radek Smetana,
tiskový mluvčí VČD

Pardubičtí

„rozhněvaní muži“

 Komu vadila zídka tvořící zástěnu popelnicím v ul. ČSA? Či spíše 
koho vyprovokovala k tomu, aby světu předvedl své schopnosti a sílu? 
S největší pravděpodobností alkoholem povzbuzenému návštěvníkovi 
sousedního Tip sport baru. Pokud dotyčnému stačí k pocitu osobního 
štěstí, že dokáže toto, nezbývá než ho veřejně politovat.

VolejteVolejte
ZDARMAZDARMA

800 808 809800 808 809

SeriózníSeriózní
půjčkypůjčky
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pokračování ze strany 4
 Další den nás zradilo pověstné 
anglické počasí. Vzhledem k husté-
mu dešti a k poryvům větru, blíží-
cím se síle vichřice, nebylo možné 
realizovat plánovanou romantickou 
procházku po útesech na břehu moře 
v jižní Anglii ani piknik ve staro-
bylé hradní zřícenině, a tak jsme 
místo toho zavítali   k „moři  pod 
střechou“ – do tzv. Sea Life Centre 
v pobřežním městečku Brightonu, 
kde studenti mohli pozorovat (mís-
ty si i osahat) nejrůznější mořské 
potvůrky. Den jsme zakončili  sice 
na jiném, než stálo v původním pro-
gramu, ale zato zastřešeném hradě 
s tajemným názvem Arundel Castle. 
   Předposlední den našeho zájezdu 
jsme věnovali památce geniálního 
spisovatele Williama Shakespeara. 
Navštívili jsme jeho rodiště Strat-
ford upon Avon včetně obou mil-
níků jeho životní cesty: jeho rod-
ného domu i kostela, ve kterém je 
pohřben.
 Více než pilování maturitních 
otázek a návraty do jakkoli slavné 
minulosti ale studenty pochopitelně 
zajímá bezprostřední současnost. 
Poslední den v hlavním městě Spo-
jeného království jsme jim tu lon-
dýnskou přítomnost nechali pocítit 
na vlastní kůži. Jejich prvním úko-
lem bylo naučit se orientovat v lon-
dýnském metru, nejstarší podzemní 
dráze na světě. Ačkoli je mnohem 
spletitější a má mnohem více tras 
než ta pražská, zhostili se studen-
ti svého úkolu na výbornou a celá 
naše skupina v pořádku dorazila 
všude tam, kam bylo třeba. Nejprve 

jsme nahlédli do jedné z nejbohatších čtvrtí města Hampsteadu, kde má 
svá luxusní sídla řada světoznámých osobností. Poté už nám nic nebránilo 
v utrácení našetřených liber na oblíbeném trhu Camden Market, v ráji mla-
dých lidí, a pak také na nejznámější nákupní ulici Londýna Oxford Street, 
kde po troše klidu zatouží i ten nejzarytější vyznavač velkoměstského stylu 
života. Celé naše putování jsme zakončili projížďkou na největším obřím 
kole světa London Eye, kde jsme nakonec zažili přece jen trochu romantiky 
– s Londýnem jsme se loučili v paprscích zapadajícího slunce.
 Během návratu do  Čech jsme všichni zpracovávali nové zážitky, odpo-
čívali a mnozí již v duchu plánovali nový cíl další z cest, na kterou se s naší 
školou v blízké době opět vydáme.                    Mgr. Martina Jüthnerová,
                                                                                      Gymnázium Skuteč

Vzpomínky na Anglii X. OLYMPIÁDA DĚTÍ A MLÁDEŽE 
PARDUBICKÉHO KRAJE VE SKUTČI

 Krajské kolo III. kategorie (6. 
- 7. tříd ZŠ) ve fl orbalu se stěhuje 
do Skutče. Hrát se bude ve středu 
2. února 2012 ve Sportovní hale 
ve Skutči. Chrudimský okres re-
prezentuje za chlapeckou část ZŠ 
U Stadionu Chrudim a dívčí část 
domácí ZŠ Komenského Skuteč. 
Přijďte zafandit našim fl orbalist-
kám!

Sestava:
Jana Janďule Kotvasová
(brankářka),
Hanka Bezdíčková,
Kristýna Hájková
Terka Bačáková,
Zuzka Vincenciová,
Janča Janulka Vítová,
Debora Dopitová,
Kristina Hájková,
Lucka Řeháková,
Míša Poslušná
a Renata Dočekalová.

pokračování ze str. 5
 Nejvýraznějším rysem celého vá-
nočního odpoledne byla příjemná, 
skoro až rodinná atmosféra. Byli 
jsme potěšeni velkým množstvím 
návštěvníků. Do návštěvní knihy se 
jich podepsalo přes 200, avšak sku-
tečný počet byl znatelně vyšší. Také 

počáteční výpadky proudu vypo-
vídaly o tom, jak silně elektrizující 
atmosféra zde vládla. Mezi velké 
množství návštěvníků se dostaly 
také Smetanoviny, náš školní časo-
pis, který jinak mohou lidé získat 
pouze prostřednictvím žáků. Snad je 
vánoční vydání pobavilo a potěšilo 

stejně jako celý páteční program, 
který, doufejme, nebyl poslední. 
Za rok tedy nashledanou...
 Pokud bylo cílem akce sblížit 
v předvánoční době lidi, pak se vše 
povedlo na jedničku.

Základní škola,
Smetanova, Skuteč

Předvánoční „ladění“ na skutečské „Smetance“ se povedlo

Jak naši plyšáci doputovali až do Afghánistánu
 Sbírku, kterou jsme shromáždili 
jako součást oslav 100. výročí za-
ložení ZŠ Komenského (jednalo se 
celkem o více než 1600 plyšových 
hraček), jsme postupně přerozdělili 
mezi potřebné. Největší díl si od-
vezly děti z dětského domova v Du-
bé-Deštné, část jsme předali SpZŠ 
ve Skutči jako ceny „útěchy“ pro 

účastníky krajského kola výtvarné 
soutěže, část se dostala do azylo-
vých domů při Diecézní katolické 
charitě v Hradci Králové. Dále byly 
hračky věnovány škole v ústecko-
orlické nemocnici a do Mama klubu 
v Luži. Spolu s humanitární pomocí 
odcestovaly také do Afghánistánu. 
Plyšové hračky se dostaly do dvou 

dívčích škol a do nemocnice v Kho-
shi a v Logaru.
 Chtěli bychom ještě jednou 
poděkovat všem, kteří se podíle-
li na této charitativní akci a   díky 
nimž se podařilo rozzářit mnoho 
dětských očí. DĚKUJEME.
   
 

za ZŠ Komenského
 Mgr. Nováková Ivana

ORIONFLORBALCUP  2011
 V listopadu loňského roku začal 
další ročník turnaje Orionfl orbal-
cup okrskovými koly. Tým děvčat 
z 8. a 9. ročníku postoupil hladce 
bez ztráty jediného bodu přes své 
soupeře ze Základních škol Sme-
tanova Hlinsko, Smetanova Skuteč 
a Luže do okresního kola. Výsledky 
5:0, 4:0 a 7:0 mluví samy za sebe. 
Nejlepší hráčkou tohoto turnaje 
byla vyhlášena Zuzana Malá, která 
vstřelila 10 gólů, a nejlepší bran-
kářkou Jana Kotvasová, která uhá-
jila nulu na kontě. Tomuto týmu se 
podařilo vyhrát také okresní kolo 
a postoupit tak do kraje.
 Stejně dobře se dařilo i našim 
mladším děvčatům ze 6. a 7. roční-
ku. Družstvo dívek dokázalo v okresním kole porazit našeho největšího rivala ZŠ U Stadionu z Chrudimi a Slatiňa-
ny 2:0. Slatiňany prakticky nedostaly ani šanci vystřelit na naši branku. I toto družstvo se zúčastní krajského kola.
 Zahanbit se nenechali ani starší chlapci z 8. a 9. tříd a výkonem 2:1, 4:1 a 7:0 oprávněně vybojovali 1. místo 
a postoupili do okresního kola, ve kterém po vyčerpávajících bojích získali pěkné 3. místo a bronzové medaile. 
Vzhledem k tomu, že v této kategorii soutěžilo 18 týmů, je tento výsledek velkým úspěchem.
 Pouze chlapcům ze 6. a 7. tříd  chybělo k lepšímu umístění trochu sportovního štěstí, a tak se nakonec museli 
smířit se 3. místem v okrskovém kole.                                               za ZŠ Komenského Mgr. Jaromíra Skočílková

Poděkování
     Všem účastníkům turnaje Orionfl orbalcup gratulujeme ke skvělým výsledkům a děkujeme jim i paní učitelce 
Jaromíře Skočílkové a panu učiteli Martinu Skočílkovi za vzornou reprezentaci naší školy.
     Krajská kola se odehrají v lednu 2012 a my v nich přejeme našim sportovkyním hodně štěstí a co největší 
úspěch.                                                                                                                         Mgr. Ivana Nováková
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